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Skupaj tvorimo 
prijazno sredino 
za prebivalce

Z visokimi cilji 
do izrednega 
uspeha

Mengeš iz preteklosti 
v sedanjost in 
prihodnost

Deset let 
NHK Mengeš

Iz mozaika 
zgodovine Mengša: 
Franc Orel – Floza

»Družba bi morala biti vesela vseh posameznikov in skupin, 
ki si prizadevajo za privzgajanje sočutja, strpnosti, med-
sebojne pomoči, humanosti in dobrodelnosti med mladimi 
in to so ključne vrednote za zagotavljanje zdrave družbe in 
večje varnosti.«

Milan Burkeljca



15.9. in 29.9. 2014
ob 18. uri

 
 

AKCIJA VSA KOLESA IZ ZALOGE -25%

ODKUPUJEMO  RABLJENA KOLESA
SERVIS KOLES ZA VSE ZNAMKE KOLES
PO KOLO PRIDEMO TUDI NA DOM

AKCIJA: FILTER OLJA + 4L OLJA -15%
ODPRODAJA STARE ZALOGE DO -50%

VELIKA IZBIRA MOTORNIH OLJ PO UGODNIH 
CENAH:CASTROL,TOTAL,ELF,SWAG,LOTOS
VŽIGALNE SVEČKE DENSO,HIDRIA,BOSCH
PODVOZJE SIDEM
ZAVORE TRW, SWAG, EBC
FILTRI ASHIKA,MECA,COOPER
METLICE BRISALCEV CHAMPION, ZOLLEX
JERMENA GATES,CONTITECH
LEŽAJI SWAG, SKF.......

P R O D A M O

ZAZIDLJIVA ZEMLJIŠČA
Mengeš, JZ obrobje, v območju ME-
23, že komunalno opremljena. 
Osnovni podatki:
- 11 gradbenih parcel za individualno 
gradnjo: od 555m2 do 1.828m2

Cena z vključeno zgrajeno komunalno 
opremo: cca. 190 EUR/m2

Več informacij 
na naši spletni strani 

www.karo.si - lastne gradnje

HIŠE:
- Mengeš, dvostanovanjska hiša 270 
m2, 940 m2 zemljišča, l. 1948, kva-
litetno obnavljana. K+VP+M, v vsaki 
etaži 90 m2, V VP in M samostojno 
dvosobno stanovanje, zgoraj terasa 20 
m2, v kleti kurilnica, shramba, delovna 
soba. Nova kritina, nova peč na bioma-
so. Daljinsko vodena dvoriščna ograja, 
zadaj vrtna uta, prodamo. 
Cena: 215.000,00 EUR
- Mengeš, enota dvojčka, 200 m2, l. 
1992, 411 m2 zemljišča. PK+VP+1N. 
Adaptirano l. 2007 (hidroizolacija, 
nova fasada, peč). V spodnji etaži bi-
valni prostori, zgoraj spalnice. Ogreva-
nje na pelete. Možnost izdelave prosto-
ra v mansardi, cca. 40m2. V naselju 

družinskih hiš, odlična lokacija! Cena: 
180.000,00 EUR

STANOVANJA:
- Mengeš - Slamnikarska, 3 sobno, 
80m2, VP, lega: JV, l. 1984, adaptirano 
2009. Obsega: hodnik, dnevni prostor 
s kuhinjo povečan za balkon, spalnico, 
otroško sobo, kopalnico, ločen WC, 
shrambo v kleti. Skupna sušilnica v 
etaži. Cena: 127.000,00 EUR

PARCELE:
- Radomlje - Škrjančevo, 898 m2, za-
zidljiva, V območju OLN Škrjančevo, 
ravna, komunalno opremljena parcela, 
odlična lokacija, novo naselje družin-
skih hiš. Cena: 195 EUR/m2

- Preserje pri Radomljah, 731m2, za-
zizdljiva, ravna, pravokotne oblike, vsi 
komunalni vodi na parceli, dostop ure-
jen. Cena: 120 EUR/m2

- Zalog pri Moravčah, zemljišče za sta-
novanjsko gradnjo, 929m2, voda in ele-
ktrika ob parceli, možnost parcelacije 
na dve parceli. Lepa lokacija z odprtim 
pogledom. Cena: 85 EUR/m2

- Cerklje na Gorenjskem – Zalog, 834 
m2, zazidljiva, komunalno opremljena 
parcela v novem naselju družinskih hiš, 
prodamo. Cena: 100 EUR/m2

MENGŠAN Z VOLILNO VSEBINO
Izredna številka glasila Mengšan z volilno vsebino 

za lokalne volitve izide 26. septembra 2014.

V izredni številki glasila Mengšan bodo objavljena tista gradiva 
organizatorjev volilnih kampanj, ki bodo prispela do ponedelj-
ka 22. septembra 2014 do 12. ure v elektronski obliki (pdf za 
tisk) na elektronski naslov obcina.menges@menges.si.

Celotno besedilo pogojev objave je dostopno na spletni strani 
Občine Mengeš – Lokalne volitve 2014.
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Ko me je urednik glasila povabil, da napišem nekaj vrstic o var-
nosti, sem se seveda odločil, da o njej razmišljam predvsem z 
vidika varnosti naših otrok. Kako drugače bi kot ravnatelj šole 
sicer razmišljal!? Varnost je ena od vrednot, za katero tudi šol-
niki ugotavljamo, da (p)ostaja ena najpomembnejših v družbi. 
Na to nas, strokovne delavce v šoli, opozarjajo tako učenci kot 
njihovi starši. V družbi, gledano ožje ali širše, je varnost ne 
samo vrednota, temveč tudi pomembna dobrina. Napačno je 
razmišljanje, da so v družbi za zagotavljanje varnosti zadolžene 
in odgovorne predvsem ustanove ali službe, ki so že v osnovi 
ustanovljene za njeno zagotavljanje, npr. policija. Pomembno 
je predvsem odgovorno preventivno delovanje celotne družbe 
in posameznikov ter sodelovanje med vsemi ključnimi subjekti.
Menim, da smo s stopnjo varnosti v naši občini na splošno 
lahko zadovoljni, kar pa ne pomeni, da stanje ne bi moglo 
biti boljše. Prepričan sem, da se mnogi v lokalni skupnosti 
prizadevamo, da bi bilo za varnost čim bolj poskrbljeno, še 
posebej za naše najmlajše. Veseli me, da je lani naša občina 
podprla projekt Unicefovih Varnih točk za otroke in postala 
občina z eno najbolj gostih mrež varnih točk v Sloveniji. Čeprav 
gre pri tem predvsem za preventivno delovanje, pa pripravlje-
nost za sodelovanje velikega števila posameznikov in ustanov 
dokazuje, da smo pripravljeni prevzeti odgovornost za varnost 
naših otrok. V šoli se o pomenu varnosti pogosto pogovarjamo 
z učenci, večkrat jih tudi povprašamo, če se v šoli in kraju 
počutijo varne, zanimajo nas predvsem morebitne težave na 
področju medvrstniškega nasilja. Njihovi odgovori na splošno 
niso zelo zaskrbljujoči, a nas vedno znova opozorijo na stvari, 
ki jih težijo in na katere moramo biti odrasli še posebej pozor-
ni. Družba bi morala biti vesela vseh posameznikov in skupin, 
ki si prizadevajo za privzgajanje sočutja, strpnosti, medsebojne 
pomoči, humanosti in dobrodelnosti med mladimi – to so po 
mojem mnenju ene izmed ključnih vrednot za zagotavljanje 
zdrave družbe in večje varnosti na vseh področjih.
Ob začetku šolskega leta veliko govorimo še o varnosti v pro-
metu. V sodelovanju s policisti s PP Domžale na šoli izpeljemo 
veliko preventivnih akcij. Res je, da je v kraju nekaj odsekov 
cest, kjer bi si želeli večje prometne varnosti, a se prav pri 
varnosti v prometu še najbolj izkaže, kako pomembna sta str-
pnost in zgled, ki ga odrasli dajemo otrokom. Žal nam naša 
ravnanja v prometu prepogosto niso prav v ponos. 
In otroci nas vedno opazujejo, posnemajo in se od nas učijo, 
prav zato je odgovornost nas odraslih še toliko večja.

Milan Burkeljca

Potrebno odgovorno in 
preventivno delovanje

Mengšan
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Mengeški utrip
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Intervju: Franc Jerič

Intervju: Tanja Amon

SODELUJTE V MENGŠANU
Priporočila za nenaročene prispevke o dogajanju v Občini Mengeš: članki morajo 

biti opremljeni s polnim imenom in priimkom, naslovom avtorja in dopisano tele-

fonsko številko, na kateri je mogoče preveriti avtentičnost. Uredništvo si v skladu s 

svojo uredniško politiko in prostorskimi zmožnostmi pridržuje pravico do objave ali 

neobjave, krajšanja, spreminjanja, povzemanja ali delnega objavljanja nenaročenih 

prispevkov. Nenaročeni prispevki se ne honorirajo. Potrebno jih je oddati v formatih 

.doc, brez oblikovanja, vnesenih fotografij in grafik. Digitalne fotografije (vsaj ena je 

obvezna k vsakemu članku) pošiljajte kot samostojne datoteke v .jpg formatu ter ve-

likosti vsaj 1 Mb. V besedilu dopišite stavek o vsebini fotografije in navedite avtorja. 

Dolžina prispevkov je lahko največ 1.500 znakov s presledki, v vsakem primeru pa 

je priporočljiv dogovor z urednikom. Zadnji rok oddaje za naslednjo številko je zadnji 

dan v mesecu. Hvala za vaš trud!

Prispevke in oglase oddajte do 30. septembra 2014.
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Matjaž Loboda (LOM) – 100 %, Aleš Janežič (LDS, neod-
visna svetniška skupina) – 100 %, Anton Zorman (AVK) 
– 100 %, Franc Malus (NSi) – 92,59, Tina Jamšek (LOM) 
– 85,18 %, Marija Vesna Sešek ( SDS) – 66,67 %, Jo-
žef Vahtar (SLS) – 92,59, Bogo Ropotar (LOM) – 100 %, 
Marija Sitar (LDS, neodvisna svetniška skupina) – 88,88 
%, Mirjan Trampuž (SD) – 77,77 %, Jure Šinkovec (LOM) 
– 96,29 %, Zlata Zebec (AVK) – 92,59 %, Matevž Bolta 
(NSi) – 100 %, Nataša Skok (LOM) – 88,88 %, Peter Gu-
banc (LDS, neodvisna svetniška skupina) – 92,59 %, Matej 
Hribar (SDS) – 88,88 %, Robert Ručigaj (LOM) – 96,30 %, 
Franc Hribar (SLS) – 96,30 %, Vojko Oman (LOM) – 92 %.
Posamezne politične stranke so v iztekajočem se manda-

Mandatno obdobje 2010–2014 se izteka
Mandatno obdobje 2010–2014 se počasi izteka. Občinski svet Občine Mengeš je do avgusta 2014 zasedal na šestindvajse-
tih rednih in eni izredni seji. Izvoljeni člani občinskega sveta so bili od skupaj sedemindvajsetih sej prisotni:

tu za svoje delovanje iz proračuna Občine Mengeš prejele 
sredstva v skupni višini: 
LDS – Liberalna demokracija   5.457,60 EUR
N.Si – Nova Slovenija    4.276,80 EUR 
SDS – Slovenska demokratska stranka  3.470,40 EUR
SLS – Slovenska ljudska stranka   3.196,80 EUR
SD – Socialni demokrati    2.534,40 EUR 
ZARES – Nova politika    1.252,80 EUR
Neodvisni listi Lista za Občino Mengeš in Za alpsko vodo iz-
pod Krvavca nista prejeli sredstev iz občinskega proračuna.
Zadnja seja občinskega sveta bo 18. septembra 2014.

Besedilo: Občinska uprava

Eden od takšnih dogodkov, ki sem mu imel čast prisostvo-
vati, je tudi praznovanje 80-letnice našega častnega obča-
na, Franca Zabreta. Ob obisku sem se spomnil tudi ostalih 
naših častnih občanov in se nehote vprašal, koliko dela, 
truda, volje, znanja in smelosti so ti gospodje namenili nam 
vsem. Okrog njih je vedno zbranih veliko ljudi, ki z njimi 
delajo, da skupaj dosežejo želene cilje. Želim povedati, da 
je vloga posameznika velikokrat nepomembna ali celo izgu-
bljena, če ni podpore v širši javnosti. S svojim pristopom 
so ti gospodje dosegli in še dosegajo ravno tisto, kar je 
v današnjem času še kako pomembno. Znajo in zmorejo 
združevati različno misleče ljudi in s tem dokazujejo, da 
tudi na takšen način lahko in moramo delovati za dosego 
zastavljenih ciljev.
Drugi dogodek, ki se je dotaknil predvsem prvošolčkov in 
njihovih staršev, pa je bil njihov prihod v šolo. Da pa ne bi 
bil prihod zgolj formalnega pomena, jim vodstvo šole pri-
pravi lutkovno predstavo, s katero si še dodatno popestrijo 
prve šolske urice. Vsem učencem in kolektivu Osnovne šole 
Mengeš želim uspešno šolsko leto. Tudi vsem dijakom in 
študentom naj bo to šolsko leto uspešno.
Približuje se tudi čas ene največjih prireditev v naši občini, 
to je Mihaelov sejem. Predvsem si želimo lepega vremena, 
da bo sejem zaživel v vsej svoji pestrosti in veličini. Lepo 
povabljeni.
Izteka pa se tudi obdobje štiriletnega mandata Občinskega 
sveta Občine Mengeš in mandat župana Občine Mengeš. 

Spoštovane občanke, 
spoštovani občani!
 
V našem življenju je veliko prelomnih trenutkov, ki nam pu-
stijo dobre, včasih pa tudi neljube spomine, ki jih želimo čim 
prej pozabiti. Tisto, kar je dobro, je tudi vredno omembe, da 
s tem seznanimo javnost.

Petega oktobra se bomo podali na volišče in svoj glas na-
menili tistemu, ki se nam zdi najprimernejši za opravljanje 
funkcije, tako v občinskem svetu in na županskem mestu. 
Vaša pravica in dolžnost pa je, da s svojo odločitvijo kreira-
te in soustvarjate prihodnost naše občine.
Lepo vas pozdravljam!

Franc Jerič, župan



Gradnja vodooskrbnega sistema poteka na projektu Mengeš že 
od aprila 2014. Izvedeni so bili že vsi cevovodi, razen prečkanje 
razbremenilnika Pšate. To se bo po projektu izvedlo s preko-
pom struge, kar pa ob letošnjih stalnih padavinah doslej še ni 
bilo možno. Prav tako so zaradi tega težave z vzpostavljanjem 
cest po polju v prvotno stanje, kar izvajalca stalno opozarjamo. 
Poleg izvedb vseh preizkusov se bo v predvidoma v septembru 
pričelo z izgradnjo črpališča in prečrpališča vode. Projekt bi bil 
lahko ob ugodnejših razmerah zaključen še v letu 2014.

Stanje na projektih

Preureditev mansarde na vzhodnem 
delu OŠ

Hkrati z Energetsko sanacijo je bil med počitnicami izveden 
projekt preureditve mansarde (kjer je bila doslej samo ena 
učilnica) na vzhodnem delu OŠ, kjer je bilo na novo urejenih 
210 m2 površin. Poleg male učilnice je šola pridobila še dva 
kabineta in sanitarije, ki jih v tem delu šole ni bilo.
Rekonstrukcija je bila v celoti izvedena s stroški občinskega 
proračuna.

Do sedaj se je izvedla kanalizacija za odpadno vodo (z odcepi 
za hišne priključke) po Veselovem nabrežju in delu Erjavčeve 
ulice. Po Veselovem nabrežju poteka vgradnja vodovoda in 
cestnih robnikov. V nadaljevanju je potrebno povsod zgraditi 
še TK kanalizacijo in javno razsvetljavo. Dela med drugim 
tudi zaradi izredno slabega vremena zamujajo. Obe cesti na 
tem (zahodnem delu) morata biti zaključeni z asfaltom v me-
secu oktobru 2014. 
Najkasneje oktobra naj bi se začela tudi dela na vzhodnem 
delu območja (Aljaževa ulica in ostale).

Dela na energetski sanaciji šem vedno potekajo. Projekt mora-
mo zaključiti v letu 2014, tako da črpanje kohezijskih sredstev 
ni ogroženo. V letošnjem letu je bila izvedena nova strešna 
kritina z izolacijo nad pretežnim delom objekta. Prav tako je 
bila izvedena hidro in toplotna izolacija kleti ter nova drenaža 
in kanalizacijsko omrežje meteorne kanalizacije. Okna so bila 
zamenjana na strehi, mansardah in celotnem zahodnem delu 
objekta. Na tem delu je izveden tudi toplotni ovoj, manjka še 
zaključni sloj, ki bo izdelan takoj, ko bo to dopuščalo vreme. 
Takrat bodo na južni strani vgrajene tudi okenske žaluzije. V 
notranjosti so bili v pretežnem delu zamenjani stari radiatorji 
in obnovljene električne instalacije (v parapetnih kanalih).
Sanacija se bo nadaljevala v prihodnjem letu.

Energetska sanacija OŠ Mengeš

Oskrba s pitno vodo na območju 
Domžale–Kamnik (Občina Mengeš)

Odvajanje in čiščenje odpadne vode 
na območju Domžale–Kamnik, Občina 
Mengeš z izgradnjo ostale komunalne 
infrastrukture v severnem in vzhodnem 
delu mesta – začetek gradnje
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Izvedeni so bili že vsi cevovodi

Izveden je bil toplotni ovoj in v nadaljevanju zaključni sloj

Po Veselovem nabrežju poteka vgradnja vodovoda in cestnih 
robnikov



MESEC DATUM URA NAZIV PRIREDITVE KRAJ ORGANIZATOR 

SEPTEMBER 13.9.2014 9.00 TENIŠKI TURNIR VELIKI - MALI MENGEŠ
TENIŠKA IGRIŠČA V ŠPORTNEM PARKU 
MENGEŠ

TENIŠKI KLUB MENGEŠ

SEPTEMBER 13.9.2014 17.00
1. KROG 1. SNTL NTS MENGEŠ : NTK 
MARIBOR

TELOVADNICA ŠD PARTIZAN MENGEŠ
ŠD PARTIZAN MENGEŠ - NTS 
MENGEŠ

SEPTEMBER 13.9.2014 19.00 MOVIE NIGHT V MLADINCU MLADINSKI CENTER MENGEŠ DRUŠTVO AIA - MCM

SEPTEMBER 14.9.2014 16.00 KOŠARKARSKI TURNIR TROJK
NA PLOŠČADI PRED ŠD PARTIZAN 
MENGEŠ

DRUŠTVO AIA - MCM

SEPTEMBER 16.9.2014 16.00
BREZPLAČNO PREDAVANJE "ENERGETSKA 
IZKAZNICA - KDO JO POTREBUJE?"

ENERGETSKA PISARNA SRCA 
SLOVENIJE - JUB DESIGN STUDIO V DOLU 
PRI LJUBLJANI

RAZVOJNI CENTER SRCA 
SLOVENIJE, JUB

SEPTEMBER 19.9.2014 16.00
POVRATNO TENIŠKO SREČANJE EKIPE TK 
KROPE IN TK MENGEŠ

TENIŠKA IGRIŠČA V ŠPORTNEM PARKU 
MENGEŠ

TENIŠKI KLUB MENGEŠ

SEPTEMBER
19. DO 
21.9.2014

20.00 22. MIHAELOV SEJEM V MENGŠU ŠPORTNI PARK MENGEŠ
KD MIHAELOV SEJEM IN TADEJA 
ŠAVRIN S.P.

SEPTEMBER 20.9.2014 7.00 POHOD NA KALŠKI GREBEN ČEZ KALCE ZBOR PRED PROSTORI PD MENGEŠ
PD JANEZA TRDINE MENGEŠ 
(KEŠNAR 031 554-026)

SEPTEMBER 20.9.2014 9.00 TENIŠKI TURNIR POSAMEZNO
TENIŠKA IGRIŠČA V ŠPORTNEM PARKU 
MENGEŠ

TENIŠKI KLUB MENGEŠ

SEPTEMBER 20.9.2014 13.30
NASTOP MENGEŠKE GODBE NA MIHAELOVEM 
SEJMU V MENGŠU

ŠPORTNI PARK MENGEŠ
KD MIHAELOV SEJEM, TADEJA 
ŠAVRIN S.P. IN MENGEŠKA GODBA

SEPTEMBER
20. IN 21. 9. 
2014

10.00 SPREHOD OB PŠATI - GALERIJA NA PROSTEM ŠPORTNI PARK MENGEŠ LIKOVNO DRUŠTVO MENGEŠ

SEPTEMBER 21.9.2014 14.00
NASTOP MENGEŠKE GODBE NA POVORKI V 
OKVIRU MIHAELOVEGA SEJMA

ŠPORTNI PARK MENGEŠ
KD MIHAELOV SEJEM, TADEJA 
ŠAVRIN S.P. IN MENGEŠKA GODBA

SEPTEMBER 21.9.2014 16.00
KONCERT MENGEŠKE GODBE NA 
MIHAELOVEM SEJMU V MENGŠU

ŠPORTNI PARK MENGEŠ
KD MIHAELOV SEJEM, TADEJA 
ŠAVRIN S.P. IN MENGEŠKA GODBA

SEPTEMBER 23.9.2014 18.00
BREZPLAČNA DELAVNICA Z NASLOVOM "KAKO 
USPETI"

MLADINSKI CENTER MENGEŠ DRUŠTVO AIA - MCM

SEPTEMBER 24.9.2014 17.00 RAZSTAVA IKON GREGORJA O. RETTINGERJA PROSTORI OBČINE MENGEŠ OBČINA MENGEŠ

SEPTEMBER 27.9.2014 10.00
POVRATNO TENIŠKO SREČANJE EKIPE TK 
NOVO MESTO IN TK MENGEŠ

TENIŠKA IGRIŠČA V ŠPORTNEM PARKU 
MENGEŠ

TENIŠKI KLUB MENGEŠ

OKTOBER 4.10.2014 7.00 POHOD SV. JANEZ KRSTNIK - KOŠENJAK ZBOR PRED PROSTORI PD MENGEŠ
PD JANEZA TRDINE MENGEŠ 
(Nika 041/325-456)

OKTOBER 4.10.2014 10.00 ZAKLJUČEK TENIŠKE LIGE VSAK Z VSAKIM
TENIŠKA IGRIŠČA V ŠPORTNEM PARKU 
MENGEŠ

TENIŠKI KLUB MENGEŠ

OKTOBER 4.10.2014 17.00
3. KROG 1. SNTL NTS MENGEŠ : NTK KRKA 
NOVO MESTO

TELOVADNICA ŠD PARTIZAN MENGEŠ
ŠD PARTIZAN MENGEŠ - NTS 
MENGEŠ

OKTOBER 5.10.2014 9.00
3. VELIKA NAGRADA OBČINE MENGEŠ V 
KOLESARSTVU

ŠTART PRED PROSTORI OBČINE MENGEŠ 
NA SLOVENSKI CESTI 30 V MENGŠU

KOLESARSKO DRUŠTVO MENGEŠ 
IN KOLESARSKO DRUŠTVO ROG

OKTOBER 11.10.2014 9.00
KOLESARSKI IZLET (SLAMNIKARSKI MUZEJ V 
DOMŽALAH)

PRED KULTURNIM DOMOM MENGEŠ TURISTIČNO DRUŠTVO MENGEŠ

OKTOBER 11.10.2014 9.00 ZAKLJUČEK VSEH TREH TENIŠKIH LIG
TENIŠKA IGRIŠČA V ŠPORTNEM PARKU 
MENGEŠ

TENIŠKI KLUB MENGEŠ

OKTOBER 11.10.2014 17.00 MAŠA ZA POKOJNE GASILCE
CERKEV SVETEGA PRIMOŽA IN 
FELICIJANA V LOKI PRI MENGŠU

PGD LOKA PRI MENGŠU

OKTOBER 16.10.2014 20.00
ČETRTKOV VEČER DOMAČIH PESMI IN 
NAPEVOV V ŽIVO Z RADIO SLOVENIJA 1

KULTURNI DOM MENGEŠ OBČINA MENGEŠ

OKTOBER 18.10.2014 7.00 POHOD PLANICA - CIPERNIK ZBOR PRED PROSTORI PD MENGEŠ
PD JANEZA TRDINE MENGEŠ 
(GAŠPER)

OKTOBER 25.10.2014 17.00
5. KROG 1. SNTL NTS MENGEŠ : NTK ILIRIJA 
LJUBLJANA

TELOVADNICA ŠD PARTIZAN MENGEŠ
ŠD PARTIZAN MENGEŠ - NTS 
MENGEŠ

OKTOBER 31.10.2014 10.00
SVEČANOST OB DNEVU SPOMINA NA MRTVE 
V LOKI PRI MENGŠU

PRI SPOMENIKU ŽRTVAM NOB V LOKI PRI 
MENGŠU

OBČINA MENGEŠ

OKTOBER 31.10.2014 11.00
SVEČANOST OB DNEVU SPOMINA NA MRTVE 
V MENGŠU

PRI SPOMENIKU TALCEM NA ZALOKAH V 
MENGŠU

OBČINA MENGEŠ

Koledar dogodkov in prireditev v občini Mengeš - september, oktober 2014

V soboto, 28. junija 2014, sta v mengeški poročni dvorani 
po petdesetih letih skupnega življenja svojo zakonsko zvezo 
potrdila Helena in Frančišek Beravs. Protokol zlate poroke je 
vodil župan Franc Jerič. V svojem imenu in v imenu Občine 
Mengeš jima je iskreno čestital ter zaželel še mnogo zdravih 
let med svojim najdražjimi.

Besedilo in foto: Občinska uprava

Petdeset let 
skupnega življenja

OBČINA
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Varne točke so različni javni prostori, kot so šola ,vrtec, 
zdravstveni dom, knjižnica, pošta, frizerski saloni... in drugi 
prostori, kamor se lahko otroci zatečejo po pomoč, če se 
znajdejo v trenutni stiski. Otroci jih prepoznajo po posebni 
nalepki – smejoči se hišici, ki je nameščena ob vhodu na vi-
dnem mestu. Osebje v Varnih točkah je najpomembnejši člen 
projekta. V njem sodelujejo prostovoljno, s svojo srčnostjo in 
prizadevnostjo znajo otrokom pomagati, jim nuditi ustrezno 
zaščito ali zanje pokličejo starše. »Pomembno je, da se otroci 
zavedajo, da se v Varne točke lahko zatečejo po pomoč«.
Tudi Občina Mengeš se je s prvim šolskim dnem v lanskem 
letu pridružila UNICEF-ovi mreži Varnih točk, z namenom in 
ciljem da ustvari večje ozračje varnosti za otroke in mlado-
stnike – psihološka podpora. »Varnost na zalogo« V občini 

Varne točke v Mengšu
UNICEF-ove Varne točke postajajo vse bolj uspešen in pre-
poznaven projekt za otroke. V enajstih letih so zaživele že v 
27 krajih po Sloveniji: Celju, Cerknem, Cerkvenjaku, Dom-
žalah, Idriji, Izoli, Kamniku, Kopru, Kranju, Ljubljani, Maribo-
ru, Medvodah, Mengšu, Novi Gorici, Novem mestu, Piranu, 
Rušah, Sežani, Slovenski Bistrici, Šentjurju, Šmarjah pri Je-
lšah, Trbovljah, Trzinu, Velenju, Vojniku, Vrhniki in Zagorju. 
Skupaj je v Sloveniji že 469 Varnih točk, v katerih sodeluje 
preko 1000 prostovoljcev.

Mengeš je bilo vzpostavljenih 16 Varnih točk. Konec meseca 
februarja 2014 se je zaprla pisarna PP Domžale v Gasilsko – 
godbenem domu v Mengšu, ostalo pa je 15 Varnih točk. Naj-
bolj obiskana Varna točka sta bili Krajevna knjižnica Janeza 
Trdine Mengeš in Mladinski center Mengeš. V večini primerih 
je šlo za pridobivanje informacij tako med najstniki, kot med 
odraslimi. V Krajevni knjižnici Janeza Trdine Mengeš pa je 
16. 5. 2014 posredovala PP Domžale. Občina Mengeš je z 
dnem, ko je vstopila v projekt, zavestno prevzela družbeno 
moralno odgovornost in skrb za otroke in mladostnike. Naša 
dolžnost in odgovornost odraslih pa je, da v prihodnje še 
bolje približamo in ustvarimo okolje, v katerem bo vsak otrok 
spoštovan, ljubljen in varen.
V začetku meseca oktobra je Teden otroka. V ta namen bo 
občina Mengeš z podporo župana Franca Jeriča omogočila 
za vse otroke v šoli knjižna kazala z napisi Varnih točk v 
občini Mengeš.

Besedilo: Katarina Zadnikar, 
lokalna koordinatorka projekta UNICEF-ovih Varnih točk

Mengšan 7
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Pred nami je novo volilno obdobje in čas, ko tudi dosedanji župan lahko potegne črto nad svojim delom. V štiriletnem man-
datu župana Franca Jeriča se je v Mengšu kar nekaj stvari premaknilo in spremenilo v prid udobnejšega življenja v občini. 
Kakšen je Jeričev osebni pogled na spremembe in kako gleda v prihodnost, si preberite v nadaljevanju.

Skupaj tvorimo 
prijazno sredino 

za prebivalce

Katere vaše prioritete razvoja menge-
ške občine na področju infrastrukture 
bi izpostavili?
Eden od pomembnih segmentov je do-
končanje infrastrukture, predvsem ka-
nalizacije v severnem delu Mengša in 
na Grobeljski cesti, ki je že v izvajanju, 
ter dokončanje oskrbe s pitno vodo in 
povezovanje vrtin, kar je tudi že v izved-
bi. To sta dva projekta, ki sta v naboru 
enajstih projektov, za katere naj bi pri-
dobili evropska sredstva. Tu velja ome-
niti še en projekt, nadgradnjo centralne 
čistilne naprave Domžale-Kamnik, kjer 
so se dela v mesecu avgustu že pričela.
V skladu s strategijo in vizijo srednjeroč-
ne prihodnosti želimo urediti poslovno 
obrtno cono SCT jama, kjer je potrebno 
pridobiti nove lastnike. Z nekaterimi se 
že pogovarjamo in urediti bo potrebno 
infrastrukturo, ki je potrebna za normal-

no delovanje. Tukaj je predvsem pro-
blem neurejenega lastništva in prenosa 
infrastrukture na Občino Mengeš, saj ta 
urejenost izhaja iz preteklosti in sedaj 
zadevo rešujemo na sodišču. Področje 
infrastrukture zajema še več projektov, 
eden od najpomembnejših je tudi do-
končanje preostalega dela nezgrajene 
obvoznice.

Je dokončanje obvoznice odvisno od 
Občine?
Žal ne. Država je tista, ki bo morala 
dokončati ta projekt. V zadnjih teh le-
tih smo imeli s predstavniki državnih 
inštitucij številne pogovore, prošnje 
in urgence, ne samo s strani Občine 
Mengeš, ampak tudi iz ostalih občin, 
ki so ravno tako prizadete z enormnim 
številom tovornega prometa, ki nam 
že uničuje obnovljene ceste. Vsi naši 

napori so žal v tej fazi še nerealizirani, 
saj je v zadnjem času odgovor vedno 
enak – »ni zagotovljenih sredstev za ta 
projekt«.

Je poleg osnovne gradbene infrastruk-
ture še kaj, kar pomembno vpliva na 
življenje v Mengšu?
Seveda ni samo infrastruktura tisto, 
kar daje občanom kakovostno možnost 
bivanja. Ponosni smo na enega najbolj 
urejenih športnih parkov, ki je tudi zelo 
dobro obiskan. Zelo pomembna je tudi 
predšolska in šolska dejavnost, kulturna 
in športna sfera, gasilska in humanitar-
na dejavnost ter poudarek na turistič-
ni promociji občine. Tudi zdravstvena 
oskrba je zelo pomemben segment in 
s prihodom novih zdravnikov oziroma 
zdravnic smo dosegli bolj učinkovito in 
občanom prijazno zdravstveno oskrbo.
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Kako se spreminjajo stvari na podro-
čju šolstva in predšolskega varstva?
Na področju šolstva zadeve dokaj 
usklajeno rešujemo in izboljšujemo 
tudi v dogovoru z vodstvom šole. Šola 
v naslednjem obdobju potrebuje kar 
nekaj dodatnih kapacitet. Predvsem 
mislim na povečanje števila učilnic in 
povečanje kapacitet šolske kuhinje, ki 
bodo nujno potrebne v naslednjih letih, 
saj vemo, da največje število otrok, ki 
je bilo pred nekaj leti v vrtcu, prihaja v 
osnovno šolo. 
Tu se moram dotakniti tudi izgradnje 
športne dvorane, ki zaradi spleta okoli-
ščin tudi s pridobljenim gradbenim do-
voljenjem ni v fazi izgradnje, kot je bilo 
prvotno načrtovano. Kar nekajkrat sem 
že omenjal, da je bil ta projekt eden od 
prioritetnih, pa vendar zaradi gospodar-
ske situacije, ki se odraža tudi na ob-
činskem nivoju, še ni realiziran. Zakaj? 
Občinski svet je po tehtnem premisleku 
sprejel sklep, da zaradi še nedodeljenih 
kohezijskih sredstev za projekte vodoo-
skrbe, kanalizacije in nadgradnje čistil-
ne naprave sredstva oziroma kredit za 
športno dvorano preusmeri v izgradnjo 
te bolj nujno potrebne infrastrukture. 
Lahko pa v tem trenutku povem, da je 
v naboru enajstih projektov v osrednji 
Sloveniji, med katere so uvrščeni tudi 
naši trije, vlada dala zeleno luč, da se 
v perspektivi 2014–2020 prioritetno 
dodelijo sredstva, ker so že v izvedbi 
in imajo s tem prednost. Z evropskimi 
sredstvi danes delamo energetsko sa-
nacijo šole, ki je tudi eden iz nabora 
projektov, ki je bil uspešno izbran in bo 
zaključen v naslednjem letu.

Kako gledate na delovanje številnih 
društev v Mengšu?
Na področju družbenih in društvenih 
dejavnosti je Občina v zadnjih letih po-
storila veliko za kakovostno in pestro 
ponudbo, ki jo društva in organizacije 
nudijo ali predstavljajo občanom ter šir-
ši javnosti.

Kaj konkretno?
Največje spremembe na tem področju 
so v odnosih med društvi in Občino, 
saj smo uredili financiranje, ki omogo-
ča društvom, da z večjo, boljšo in zani-
mivejšo ponudbo in dejavnostjo dobijo 
več sredstev oziroma tista sredstva, ki 
jim pripadajo in so jim tudi dodeljena 
na podlagi njihovih programov in pro-
jektov, s katerimi se prijavijo na razpise.

Omenili ste večjo skrb za turistične 
aktivnosti.
V prihodnje razmišljamo o izbrani tu-
ristični ponudbi, ki bi občini dala po-
seben pečat. Poraja se ideja o glasbe-
nem muzeju, ki bi dobil mesto v našem 
prostoru. Želim si, da bi Mengeš kot 
glasbeno mesto in mesto izdelovalcev 
glasbil podprl ta projekt. Tudi sam sem 
naklonjen tej ideji, vendar je tukaj po-
treben strokovni pristop in na podlagi 
teh ugotovitev lahko pristopimo k rea-
lizaciji.
 
Glasbeni muzej je torej na vašem se-
znamu. Kaj pa obstoječe turistične ak-
tivnosti in njihova vloga?
Imamo dve turistični društvi. Turizem 
ima prihodnost in perspektivo v smislu 
prezentacije Občine Mengeš. Potrebno 

je imeti ustrezno ponudbo, ena od teh 
je tudi omenjeni glasbeni muzej. Obči-
na Mengeš na turističnem zemljevidu ni 
umeščena kot izrazito turistična občina, 
imamo pa kar nekaj zanimivosti, ki si jih 
turisti lahko ogledajo. Turistični društvi 
se trudita s promocijskimi aktivnostmi, 
za boljši obisk pa je potrebno še marsi-
kaj postoriti na področju gostinske po-
nudbe, prenočišč in podobnih storitev.

So v času vašega mandata tudi pro-
jekti, ki se še niso zaključili tako, kot 
bi si želeli?
Seveda so tudi v Občini Mengeš pro-
blemi, ki nas jezijo in postavljajo v ne-
ugodno situacijo. Inštitucije, ki bi mo-
rale na danem področju ukrepati, ne 
dosegajo svojih ciljev. Eden takšnih je 
neurejenost v okolici Staretovega gradu, 

Občino Mengeš čez 10 let vidim pred-
vsem kot urejeno občino na področju in-
frastrukture, z ustrezno gospodarsko in 
obrtno dejavnostjo, z urejenim šolstvom 
in zdravstvom in pa še bolj prepoznavno 
na turističnem zemljevidu Slovenije.
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kjer smo v šestih letih napisali kar veliko 
pritožb na pristojne službe, imeli tudi z 
vsemi pristojnimi skupne sestanke in kot 
vidimo, je stanje na terenu vedno slab-
še. O enem od takšnih sestankov je bil 
objavljen zapisnik v Mengšanu, pa žal 
od takrat do danes, kljub pozivom vsem 
udeležencem na sestanku, nobena od 
služb ni ukrepala na kraju samem. Ali so 
inšpektorji res samo papirnati tiger ali 
pa jim ni v interesu, da v primeru kot je 
ta, resno ne ukrepajo. Zakaj, jaz nimam 
odgovora. Zato še enkrat naprošam la-
stnika, da prične z urejanjem okolice, 
saj bi njegov pristop k reševanju naletel 
na pozitiven odziv občanov in tako tudi 
morebitno njihovo pomoč in podporo.

Je Staretov grad edina mengeška za-
gata?
Drugi problem, ki predvsem tare pre-
bivalce Prešernove ceste, pa je nedo-
končana obvoznica. V ta namen smo 
v rebalansu proračuna Občine Mengeš 
namenili sredstva za pripravo idejne re-
šitve in projekta, da v času nezgrajene 
obvoznice tovorni promet preusmerimo 
na cesto skozi Drnovo, kjer sedaj po-
teka cesta, ki ni ustrezna kategorizaciji 
državne ceste. Pred časom smo izvedli 
štetje tovornega prometa, da v projektu 
dokažemo upravičenost in potrebo po 
čimprejšnji začasni rešitvi. Na zadnjem 
sestanku s predstavnikom Darsa nam 
je bilo jasno povedano, da v naslednjih 
letih še ne bo prišlo do dokončanja ob-
voznice. Zato se sprašujemo, kaj storiti. 
Ali poseči po mehanizmu državljanske 
nepokorščine ali iskati rešitev, ki bi 
zmanjšala pretok tovornega prometa. 
Po dobro pretehtanem predlogu smo 
se odločili, da iščemo rešitev v začasni 
preusmeritvi tovornega prometa po ce-
sti skozi Drnovo.

Kako ocenjujete trenutno politično si-
tuacijo?
Je pestra, v smislu boljšega delovanja 
države pa neučinkovita. Velikokrat se 
vprašamo, ali naši politiki res zaslužijo 
prostor v parlamentu, saj z njihovimi 
odločitvami, ki so tudi za nas velikokrat 
obvezujoče, sami vidimo, da so slabše, 
nejasne, zapletene in v praksi neučinko-
vite.

Ali vidite luč na koncu slovenskega go-
spodarskega in družbenega predora?
Upanje vedno obstaja. Luč moramo 
vedno videti in si jo tudi želeti. To po-

meni iskati rešitve in jih v čim večji 
meri realizirati. Tudi na občinski ravni. 
Prepričan sem, da so tudi nekateri ob-
čani nezadovoljni z delom župana, ob-
činske uprave ali občinskega sveta. Pa 
se poraja vprašanje, ali ni tudi Občina 
nemalokrat talka državne politike. Žal je 
tako. Konkreten primer je že omenjeno 
pridobivanje kohezijskih sredstev, ko je 
država štiri leta s predpisi, akti in zako-
ni zavajala, v času projekta spreminjala 
pravila igre, ko pa je projekt uspešno za-
ključen, ministrstvo odgovori, da nimajo 
lastnih sredstev, ki so jih obljubili in jih 
morajo zagotoviti. Razmišljam, ali smo 
bili namenoma izigrani ter zakaj smo 
porabili toliko let za pripravo in plačilo 
dokumentacije. Vsak si lahko po svoje 
interpretira, zakaj smo v takšni situaciji. 
Za primerjavo naj povem: obseg inve-
sticij, ki se izvajajo v državi, je s strani 
občin investiran v obsegu sedemdeset 
odstotkov. Ali je potemtakem res po-
trebno ukiniti občine ali vzpostaviti me-
hanizem, ki bo na državni ravni tako 
učinkovit kot na občinski?

Kje vidite Mengeš čez deset let?
Občina Mengeš ni samo Mengeš. Tu so 

tudi naselja Loka, Topole in Dobeno. Vsi 
skupaj tvorimo prijazno sredino za pre-
bivalce. To se vidi tudi po vse večjem 
interesu in prihodu novih prebivalcev v 
Občino Mengeš. Na nivoju Občine ima-
mo sprejeto vizijo in strategijo razvoja. 
Kar nekaj teh smernic smo že realizirali 
ali jih bomo v prihajajočemu obdobju.
Občino Mengeš čez deset let vidim 
predvsem kot urejeno občino na podro-
čju infrastrukture, z ustrezno gospodar-
sko in obrtno dejavnostjo, z urejenim 
šolstvom in zdravstvom in pa še bolj 
prepoznavno na turističnem zemljevidu 
Slovenije.

Boste kandidirali za župana na prihaja-
jočih lokalnih volitvah?
Napovedujem kandidaturo za župana 
skupaj z Listo za Občino Mengeš. S svo-
jim delom, ki smo ga opravili v preteklih 
dveh mandatih, smo uresničili veliko 
zastavljenih ciljev in izboljšali kakovost 
bivanja občanov, zato vstopamo na lo-
kalne volitve s kandidaturo za župana 
in s kandidatno listo Lista za Občino 
Mengeš.

Besedilo in foto: Edvard Vrtačnik

Za prebivalce Prešernove ima Franc Jerič rešitev: »Po dobro pretehtanem predlogu 
smo se odločili, da iščemo rešitev v začasni preusmeritvi tovornega prometa po cesti 
skozi Drnovo.«
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Na podlagi 5. člena Pravilnika o sofinanciranju študija v tujini (Uradni vestnik 
Občine Mengeš št.: 6/2011), objavljam: 

JAVNI RAZPIS ZA SOFINANCIRANJE ŠTUDIJA V TUJINI 
ZA ŠOLSKO LETO 2013/2014

1. Predmet javnega razpisa:
Predmet javnega razpisa je izobraževanje na tujih izobraževalnih ustanovah s 
ciljem pridobitve javno veljavnega spričevala, in sicer za dodiplomski ali podi-
plomski (magistrski) študij na področju glasbene umetnosti, družboslovja, nara-
voslovja ali tehnike. 
Za področje glasbene umetnosti se nameni 70 %, za ostala študijska področja pa 
30 % v proračunu razpoložljivih sredstev.

V primeru, da za posamezno študijsko področje ni zadosti prijav, se preostanek 
razpoložljivih sredstev nameni za drugo študijsko področje.

2. Pogoji:
Kandidat mora biti slovenski državljan s stalnim prebivališčem v občini Mengeš.

Poleg pogoja iz prejšnjega odstavka morajo biti izpolnjeni tudi naslednji pogoji: 
- kandidat mora biti sprejet ali vpisan na dodiplomski ali podiplomski (magi-

strski) študij s področja, kot je opredeljeno v prvem odstavku 2. člena tega 
pravilnika; 

- študij iz prejšnje alineje poteka v okviru javno veljavnega (akreditiranega) štu-
dijskega programa na javno veljavni (akreditirani) tuji izobraževalni ustanovi; 

- kandidat na tem študiju pridobi uradno formalno javno veljavno raven izobraz-
be, za katero bo prejel javno veljavno spričevalo; 

- kandidat ne odhaja na študij v tujino preko programov akademskih izmenjav;
- ne gre za skupne študijske programe (Joint Degree Program), torej študijske 

programe za pridobitev izobrazbe, ki jih visokošolska ustanova sprejme in iz-
vaja skupaj z eno ali več visokošolskimi ustanovami, če ima katerakoli izmed 
sodelujočih ustanov sedež v Republiki Sloveniji; 

- ne gre za študijske programe, pri katerih je možno del obveznosti opravljati v 
Republiki Sloveniji; 

- oblika študija je redni študij s polno študijsko obremenitvijo glede na število ur 
študijskih obveznosti ali študijskih kreditov; 

- oblika študija ni študij na daljavo; 
- kandidat bo v času študija prebival v tuji državi, v kateri se izvaja izobraževa-

nje; 
- kandidat od začetka študijskega leta študija, za katerega sofinanciranje se 

prijavlja, ne bo v delovnem razmerju oziroma ne bo opravljal samostojne re-
gistrirane dejavnosti v Republiki Sloveniji ali v tujini in tudi ne bo vpisan v 
evidenco brezposelnih oseb pri Zavodu Republike Slovenije za zaposlovanje ali 
pristojnem organu v tujini; 

- sredstva bodo upravičenci dobili izplačana po predložitvi potrdila o uspešno 
opravljenem letniku.

3. Višina zneska sofinanciranja študija znaša:
- za prvi letnik največ 2.000 evrov,
- za drugi letnik največ 2.200 evrov,
- za tretji letnik največ 2.400 evrov,
- za četrti letnik največ 2.600 evrov,
- za peti letnik največ 2.800 evrov.

Če zagotovljena sredstva zaradi večjega števila upravičencev ne zadoščajo za 
sofinanciranje študija v višini, kot so opredeljena zgoraj, se zneski sorazmerno 
zmanjšajo.

4. Razpisna dokumentacija, višina razpoložljivih sredstev in roki:
Razpisna dokumentacija je dostopna na internetni strani Občine Mengeš (pod 
rubriko Objave/Razpisi –  Razpisna dokumentacija, Javni razpis št.: 609-3/2014-
2) in v tajništvu Občine Mengeš. 

Sredstva za sofinanciranje študija v tujini so zagotovljena v proračunu Občine 
Mengeš na PP 19021 v višini 3.000 evrov.

Prijavitelj mora svojo vloga za prijavo na javni razpis predložiti v zaprti ovoj-
nici z oznako »Ne odpiraj – Javni razpis za sofinanciranje študija v tujini, št.: 
609-3/2014-2 na naslov: Občina Mengeš, Slovenska cesta 30, 1234 Mengeš, 
najkasneje do: 17. oktobra 2014, do 12. ure. Vloga se šteje kot pravočasna 
tudi, če je oddana na pošti kot priporočena pošiljka v roku, ki je zgoraj naveden 
(upošteva se datum in ura navedena na poštnem žigu).

O izidu javnega razpisa bodo vlagatelji predvidoma obveščeni v roku 30 dni od 
datuma za oddajo vlog. 

Pristojna oseba za dajanje informacij v zvezi z javnim razpisom: Irena Podboršek, 
tel. 01/7247106, elektronski naslov: irena.podborsek@menges.si.

Datum: 4. 9. 2014
Številka: 609-3/2014 -2 

Franc JERIČ
ŽUPAN

12. 09. 2014, ob 18.00 Srečanje mlajše zakonske skupine – v župnij-
skem domu. Vabljeni tudi novi pari.
13. 09. 2014, ob 09.00 Molitveni dan za duhovne poklice na Brez-
jah – za prevoz z avtobusom je nujna predhodna prijava v župnišču ali 
zakristiji, odhod predvidoma ob 8.00.
13. 09. 2014, ob 20.00 Taizejska molitev mladih - v župnijski cerkvi   
14. 09. 2014, ob 10.00 Sveta maša ob začetku šolskega in verouč-
nega leta z blagoslovom šolskih torb, ki jih otroci prinesejo s seboj in 
odložijo pred glavni oltar – v župnijski cerkvi.
19. 09. 2014, ob 20.00 Molitveni plesi – v župnijskem domu
20. 09. 2014, ob 09.30 Stična mladih 2014 – celodnevno srečanje 
mladih z bogatim programom. Več informacij na http://www.sticna.
net.
26. 09. 2014, ob 19.30 Međugorska molitev – v župnijski cerkvi
28. 09. 2014, ob 15.00 Srečanje VERA IN LUČ – v župnijskem domu
29. 09. 2014, ob 08.00 Začetek celodnevnega češčenje in god far-
nega zavetnika sv. Mihaela – v župnijski cerkvi. Sv. maše ob 8.00., 
10.00 in ob 18.00 s slovesnim sklepom, ki ga bo vodil novi župnik v 
Jaršah Matjaž Križnar.
04. 10. 2014, 0b 16.00 Taizejska molitev družin – v župnijski cerkvi
10. 10. 2014, ob 19.45 Film o Bernardki – v župnijskem domu
11. 10. 2014, ob 19.00 Srečanje zakonskih jubilantov,  ki ste poro-
čeni že 5, 10, 15, 20, 25, 30, 35, 40, 45, 50, 55, 60 ali več let. 
Po sveti maši v župnijski cerkvi bo druženje jubilantov v župnijskem 
domu.
11. 10. 2014, ob 20.00 Taizejska molitev mladih – v župnijski cerkvi.  

Več si lahko preberete na spletnem naslovu župnije:
www.župnija-mengeš.si.

Župnija Mengeš Vas vabi:



Oba mlada športnika sta bila del uspešne mlade olimpijske 
reprezentance, ki je sodelovala na avgustovski olimpijadi. 
Žiga Lah je kot košarkar v disciplini zabijanja dosegel odlično 
drugo mesto, Katja Jeretina pa je v kolesarjenju na cestni 
dirki dosegla četrti rezultat med svetovno mlado elito. Tek-
movala je tudi v kronometru, kjer je bila sedma in na bmx-u 
sedemnajsta. Oba sta prva občana Občine Mengeš, ki sta 
se udeležila katerekoli olimpijade, to pa po besedah župana 
pomeni, da v prihodnje lahko računamo na udeležbo na tisti 
»pravi« olimpijadi, ki se približuje.
»V Nandžingu je bilo res super, idealno. Ljudje so bili zelo 
prijazni in so navijali zame. Pohvaliti pa moram organizacijo 
tekmovanja in sem res zadovoljen,« pravi Žiga. Do zdaj je 
vedno igral le klasično košarko. Novico o udeležbi je izvedel 
šele ob koncu šole in je imel kratek čas za priprave. Zabijanje 
žoge ima zelo rad in mu je tudi najbolj všeč. Njegova velika 
želja je igrati med profesionalci in v ligi NBA, danes pa igra 
za Helios Domžale.
Vtise je povedala tudi Katja: »Tudi meni je bilo zelo všeč. 
Vesela sem, da sem videla Kitajsko. Na dirki so nas zelo 
spodbujali prav domači navijači.« Glede na svojo odlično 
pripravljenost je pričakovala dober rezultat in je vesela nad 
uspehom. Pred njo je svetovno prvenstvo v Španiji, ki se bo 
odvijalo v tem mesecu, sicer pa je članica kolesarskega kluba 
Radenska Rog iz Ljubljane.
Cilji morajo biti vedno visoki in nikakor prenizki, pravi Franc 
Jerič. Če so načrti smeli, potem v uresničitev vložiš dovolj 
truda, da se uresničijo. Obema je kot darilo podaril majhne 
pozornosti in zaželel obilo novih uspehov v prihodnje.

Besedilo in foto: E. V.

Mengeš ni znan samo po glasbenih in kulturnih presežkih, ampak vse bolj tudi po športnih, kjer prevladujejo mladi ljudje, 
ki v svetovnem merilu dosegajo odlične rezultate. Dva med njimi sta tudi Žiga Lah in Katja Jeretina, ki sta z nastopi na 
mladinskih olimpijskih igrah v Nandžingu na Kitajskem dokazala pomen slovenskega in mengeškega športa. Kot pozornost 
in zahvalo je župan Mengša Franc Jerič zanju priredil poseben sprejem v sredo, 3. septembra, v prostorih Občine Mengeš.

Z visokimi cilji do izrednega uspeha

SPREJEM

Mengšan12 september 2014

Prvo olimpijsko srebro je Mengšu prinesel Žiga Lah

Katja Jeretina, kolesarski up
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FMA je nastal decembra lani, z razlogom, da mlade v Mengšu 
spodbudi k svojem mišljenju, jim predstavi aktualne proble-
me na področju mladih (predvsem v občini in v njeni bližini), 
v nadaljevanju pa z njihovo pomočjo te probleme poskuša 
rešiti. Ampak, kaj sploh so ti problemi? V resnici imamo en 
sam glaven problem, ki posledično odpira nove. Mladi v naši 
občini niso aktivni in se ne aktivirajo, ampak raje posedajo 
doma za računalniki. Zato FMA poziva mlade naj združijo 
svoje glave, saj več glav več ve, pa tudi več naredi. Naj bo 
Mengeš spet aktualno mesto za druženje, naj bo v Mengšu 
spet poskrbljeno tudi za nas, mlade!
Skupaj je Forum mladih aktivistov že začrtal našo pot v leto-
šnjem letu. Program smo spodbudno poimenovali Mladostno 
v prihodnost. Odločili smo se, da bomo jeseni organizirali in 
sodelovali na nekaterih čistilnih akcijah, mogoče bomo po-
barvali tudi kakšen most, saj se zavedamo, da je treba po-
skrbeti tudi za našo okolico. Namen čistilnih akcij pa je tudi v 
združevanju, povezovanju za skupni cilj in tako bo naš učinek 
večji in glas močnejši. Že v septembru pa se bomo posve-
tili občinskim volitvam, pripravili bomo seznam projektov in 
želja, ki jih mladi želimo in zahtevamo spremeniti. Od nove 
oblasti pričakujemo dialog in upamo, da bodo naši predlogi 
in zamisli upoštevane, saj prav mi predstavljamo glas mladih 
v občini. Na tem mestu pa izjavljamo, da bomo kritični do 
projektov, ki bodo delovali v našo škodo. V začetku leta 2015 
bomo sklicali konferenco, kjer bomo analizirali naše delo in 
se pripravili na naslednje akcije. Prve mesece po konferenci 

Forum mladih aktivistov – FMA
Forum mladih aktivistov je, če citiramo 1. člen našega statuta, nestrankarska mladinska organizacija, ki združuje aktivne 
mlade, ki si želijo več samoodločanja. FMA deluje pod okriljem Mladinskega centra Mengeš, a ima svoje predsedstvo, or-
gane in svoje člane.

se bomo v okviru FMA-ja izobraževali o delovanju mladinskih 
organizacij za vse starostne skupine, saj smo mladi namreč 
premalo seznanjeni o delovanju le teh nam prijaznih organi-
zacij. Pomlad pa bomo preživljali v športnem duhu, organizi-
rali bomo razne športne dogodke, nekaterih pa se bomo tudi 
udeležili.
Po naši začrtani poti bomo morali hoditi vztrajno in na njej 
tudi ostati, med potjo pa še veliko narediti in spremeniti. 
Zato vas, mlade, pozivam, da se začnete družbeno aktivirati 
in razmišljati s svojo glavo, saj smo brez vas nemočni in brez 
vas novih sprememb ne bo!

Besedilo in foto: Gal Oražem, Matevž Štepec, Lara Kodrin

Jaso tik ob potoku Jezernica in z veličastnim pogledom na se-
verna ostenja Kamniško-Savinjskih Alp smo »zasegli« planinci 
in jo izkoristili za izhodišče več tur, razdeljenih v tri skupine. 
Kot jezerske ovčke smo prehodili težje in lažje ture, s sprehodi 
pa so opravili naši najmlajši planinci, ki bodo nekoč za seboj 
»vlekli« ponosne starše. Vodniki smo se počutili kot pastirji, ki 
lahko s skupnimi močmi in seveda dobro medsebojno komu-
nikacijo krotimo vse ovce in jih popeljemo v prelep gorski svet.
Če bi brali naš planinski dnevnik, vestno popisan vsak dan, bi 
največkrat prebrali besedo dež. Kljub mokroti smo osvojili več 
vrhov: Virnikov Grintovec, Stegovnik, Goli vrh, Kozji vrh, Ledin-
ski vrh, pri sosedih tudi Cimpesar in Pristovški Storžič, zanimiv 
je bil tudi sprehod po ledeniški dolini Ravenska Kočna. Vlaga 
in mraz sta nas skoraj prisilila v oblačenje ovčje volne, a smo 
hitro »skočili« v bazen na Bledu, deževne ure pa krajšali tudi z 
delavnicami, družabnimi igrami in raznimi predavanji.

Planinski tabor na Jezerskem
Iz Logarske doline smo se preselili le približno tri kilometre zračne razdalje zahodneje, in sicer na Jezersko – ob Planšarsko 
jezero, ki je s ptičje perspektive v obliki srca in je zajezeno v spomin na veliko ledeniško jezero. Lani vroč teden, letos opisan 
le z eno besedo: moker teden.

Za naše brbončice so poskrbeli že utrjena kuharica Pepa in 
njeni pomočnici Tina in Tjaša, ob ognju smo peli ob spremljavi 
kitarista Simona, za planinski del pa so skrbeli pastirji Anže, 
Gašper, Boštjan, Jože, Ana, Nika, Monika, dva mlada pastirja 
Erika in David in še Tamara kot šolski pastir.
Program tabora je sofinancirala Fundacija za šport RS.

Besedilo: Nika Zavašnik
Foto: Luka Ristič

Pastirji in ovce na Jezerskem

Mladi so svoj program spodbudno poimenovali Mladostno v pri-
hodnost
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Rdeča nit letošnjega tabora so bili Rimljani, zato so bili ta-
boreči razdeljeni v štiri legije, ki so med seboj pomerile moči 
pri igrah, kot so kraja zastavice, lov na lisico, pihanje sveče 
in druge.
Dopoldneve smo po vodih preživeli v gozdni šoli. Vsak vod si 
je prvi dan v gozdu našel kotiček in si ga uredil, naslednje dni 
pa smo tam osvajali taborniška znanja. Včasih nam je pona-
gajal dež in smo morali ostati pod šotorom, kjer smo igrali 
družabne igre, v sredo pa smo šli v vodni park v Bohinjsko 
Bistrico na kopanje.
Naši Rimljani so vsako popoldne obiskali eno izmed rimskih 
kolonij.
Obiskali so Feničane, mojstre plovbe, ki so jih s kanujem 
popeljali po Bohinjskem jezeru. Pri Galcih jim je Panoramix 
(čarodej) pripravil lov na posebne rastline, ki so jih legije zbi-

Nepozaben tabor v Bohinju
Med poletnimi počitnicami, natančneje med 26. julijem in 2. avgustom, smo taborniki izvedli najpomembnejšo akcijo v letu 
– tabor, ki je bil po dveh letih letos zopet v Bohinju. V soboto, 26. julija, smo se taborniki Rodu upornega plamena Mengeš 
ob 9. uri zbrali na glavni železniški postaji v Ljubljani. Z vlakom smo se odpeljali do Jesenic in tam prestopili na vlak za 
Bohinjsko Bistrico. Tam nas je pričakalo slabo vreme, zato so mlajši udeleženci sedli na avtobus in se odpeljali proti taboru, 
starejši pa smo si iz šotorskih kril naredili pelerine in se tja odpravili peš. Ko smo po približno sedmih prehojenih kilometrih 
prišli v tabor, smo si izbrali šotore in se v njih nastanili.

rale in iz njih pripravile čarobni napitek. Grki so nas poučili 
o kiparjenju, Egipčani pa so se tiste, ki so bili letos prvič na 
taboru popeljali v grobnico. Prestati so morali preizkušnje, da 
so na koncu prišli do mumije, ki jim je čestitala za pogum in 
znanje, ki so ga pokazali na njihovem prvem taboru.
Na vrsto so seveda prišle tudi tradicionalne taborniške po-
roke. S svojo prisotnostjo nas je počastil Cezar, ki je mlade 
pare tudi poročil. Po »uradnem« delu je sledila slavnostna 
večerja.
V nedeljo so po taboreče prišli starši in vsi skupaj smo še 
zadnjič spustili zastavo ter s tem zaključili tabor. Kljub zelo 
slabemu vremenu, ki smo ga letos imeli, smo tabor uspešno 
izvedli in zaključili.

Besedilo in foto: propagandist Blaž

Pot jih vodi tudi čez naše kraje, kjer se jim je na Limbarski 
gori, in kasneje na Kolovcu, pridružila tudi manjša skupini-
ca članov OZVVS Domžale. Skupaj so nadaljevali pot proti 
našemu očaku Triglavu. 11. julija so se udeležili slovesnosti 
na Kredarici in dan kasneje na osrednji proslavi na Pokljuki. 
Letos zaradi obilice snega v Julijcih ni bil priporočen vzpon 
na sam vrh Triglava, kajti varnost pohodnikov je le na prvem 
mestu.
Na takšen način veterani vojne za Slovenijo združujemo do-
godke iz leta 1991 in jih povezujemo z zgodovinskim bojem 
našega naroda med drugo svetovno vojno.

Besedilo in foto: Janez Gregorič

S Kuma na Triglav
Skupina veteranov vojne za Slovenijo iz Zasavja se že nekaj let zaporedoma podaja na tradicionalni pohod na Triglav z naj-
višje zasavske gore, veličastnega Kuma.

Utrinek z drugega dne pohoda
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Slovesnost je bila nekoliko daljša, a zanimiva, saj smo se 
seznanili s tragično usodo ruskih ujetnikov, ki jih je ob gradnji 
ceste čez Vršič sredi vojne vihre zajel plaz. Na tem mestu so 
zgradili rusko kapelico in pomnik, za katerega družno skrbita 
skupaj naša in ruska država.
Dan prej je naša veteranska organizacija ZVVS (veterani 
1991), podpisala sporazum o tesnejšem sodelovanju z rusko 
veteransko organizacijo, ki je vodil njihov predsednik General 
ruske Armade, gospod Mojsejev.
Ob druženju po zaključku slovesnosti je bilo čutiti veliko srč-
nosti in slovanske sproščenosti, saj nas povezuje zgodovina 
bolj, kot bi si nekateri želeli.

Besedilo in foto: J. Gregorič

Slovesnost ob ruski kapelici na Vršiču
V nedeljo, 27. julija, se je na pod Vršičem, kljub ne obetavnemu vremenu, zbrala velika množica ljudi. Prisoten je bil tudi 
predsednik Republike Slovenije Borut Pahor in večje število ministrov, poleg njih pa z ruske strani predsednik njihove Dume 
(parlamenta), minister za informiranje, veleposlanik v Republiki Sloveniji ter predstavniki ruske pravoslavne cerkve.

Pogovor z gosti je vodila Nataša Vrhovnik Jerič. Prvi gost je 
bil priznani novinar, publicist, kulturni delavec in rezbar Ma-
tjaž Brojan, ki je predstavil začetke pletenja slamnatih kit in 
zgodovino izdelave slamnikov v Mengšu, Domžalah in okolici. 
Podal je celotno kronologijo o slamnikarstvu vse do današnjih 
dni. Da smo pletenje slamnatih kit doživeli še bolj doživeto, 
so poskrbele članice KUD Fran Maselj Podlimbarski iz Kra-
šnje s pletenjem kit med samo prireditvijo.
Naslednja dva gosta sta bila zadnja dva izdelovalca slamni-
kov v Mengšu, zakonca Metka in Janez Kolar. S seboj sta 
pripeljala star šivalni stroj za šivanje slamnikov, nekaj alumi-
nijastih kalupov za končno oblikovanje (likanje slamnikov) in 
nekaj slamnikov. 
V drugem delu prireditve je kot zadnji gost nastopil častni 
občan Mengša, ki bo v kratkem praznoval 80. rojstni dan, 
Franci Zabret. Predstavil je celotno kronologijo vseh športov 

Mengeš iz preteklosti v sedanjost in prihodnost
Pod tem naslovom od lanskega leta dalje vsako poletje Turistično društvo Mengeš prireja zanimiva pogovorna srečanja na 
izbrano tematiko. Letošnja prireditev pod naslovom SLAMNIKARSTVO IN ŠPORT V MENGŠU je potekala v petek, 29. avgu-
sta 2014, v prijetni senci dreves in dvojnega kozolca – »toplarja« – pri mengeški lovski koči.

v športnih društev v Mengšu od začetkov do današnjih dni. V 
predstavitvi smo poslušalci izvedeli, da je imel Mengeš veliko 
vrhunskih športnikov.
Za boljše razpoloženje je z glasbenimi vložki poskrbel Marjan 
Urbanija s svojim ansamblom Sejmarji in z igranjem lepih 
slovenskih ponarodelih pesmi.
Ob koncu prireditve se je gospa Zorka Požar, predsednica TD 
Mengeš, zahvalila vsem nastopajočim in nas povabila na po-
kušino mengeške jedi iz Trdinovih časov – mengeški bizgec 
ter mengeške »hvancate« in pehtranovo potico.
Doživeli smo prijetno sončno popoldne v prijetni senci dreves 
ob lovski koči.
Fotografije s te prireditve si lahko ogledate na spletni strani 
Turističnega društva Mengeš: www.td-menges.si.

Besedilo: F. Zabret, Topole 

Polaganje venca k pomniku ob ruski kapelici

Prvi gost je bil priznani novinar, publicist, kulturni delavec in 
rezbar Matjaž BrojanPraktičen prikaz starih običajev in obrti
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Po osamosvojitvi Slovenije in ustanovitvi Gasilske zveze se 
je izdelal urnik, kdo pripravi mlaj. Tako so se gasilska dru-
štva iz Mengša, Topol in Loke dogovorila, da vsako leto eno 
od društev poseka in dostavi mlaj na za to pripravljeni pro-
stor pred Gasilsko-godbenim domom. Nato dan ali dva pred 
praznikom upora proti okupatorju, 27. aprila, z združenimi 
močmi vseh treh društev mlaj tudi postavimo.

28. majski mlaj
Zakaj majski mlaj – ker označuje dve praznovanji. Prvo praznik dela in drugo češčenje sv. Marije (šmarnice). Prvič so mlaj 
postavili mengeški gasilci ob otvoritvi Gasilsko-godbenega doma leta 1990. Postavili so ga v čast izgradnji in predaji doma.

Tako se priprava in postavitev majskega mlaja postavlja vse 
od samostojnosti države dalje. Mlaj stoji do 25. junija. Ne 
smemo pozabiti, da je vse dosedanje mlaje prevzel in odku-
pil tesarski mojster Peter Kosec starejši in velikokrat mlaj 
tudi preplačal. Denar je šel vedno v sklad gasilcev. Peter 
Kosec, hvala ti za tako lepo gesto.
Letošnji majski mlaj 2014  pa je nekaj posebnega. Ni slu-
žil samo zgoraj navedenima dejavnikoma, ampak je obeležil 
tudi 130. letnico obstoja Mengeške godbe. Ob postavljanju 
letošnjega mlaja nas je na inštrumentih spremljala tudi Men-
geška godba.
Za posek, pripravo in dostavo letošnjega mlaja je bil letos na 
vrsti gasilsko društvo iz Loke. Bil je izredno lep in visok, tak 
kot se tudi spodobi za take obletnice.
Že takoj po postavitvi je padla ideja, da se ta mlaj podari 
Mengeški godbi. Dogovorjeno in storjeno. Loški gasilci so 
mlaj podarili godbi z namenom, da ga sami tudi poderejo.
To se je tudi zgodilo. Mlaj je 28. junija, zopet ob zvokih Men-
geške godbe, podrl novopečeni predsednik godbe Gašper 
Skok. In mlaj je padel na mesto, od koder se je dvigoval.
Bil je naložen na kamion Viktorja Dornika in odpeljan, nika-
mor drugam kot k Petru Koscu mlajšemu. S tem, upam, pa 
se bo tradicija tesarstva Kosec nadaljevala. Tesarstvo Kosec 
je tako lahko vzgled prenekateremu občanu ali organizaciji.
Hvala vsem, ki ste tako in drugače sodelovali pri majskem 
mlaju 2014.

Besedilo: Š. B.
Foto: Miro Pivar

Vlak nas je popeljal do Ljutomera, od koder smo se z oseb-
nimi vozili odpeljali do tabora, nedaleč od bazenskega kom-
pleksa. Zabavni program se je odvijal pod vodstvom Sanje 
in ostalih prostovoljcev. Prvi dan smo se igrali živi človek ne 
jezi se, zaplesali v naravi, zvečer pa se zabavali v nočnem 
turnirju, kjer smo se pomerili v pikadu, ročnem nogometu in 
kegljanju. Vsako jutro nas je prebudila prijetna glasba, sle-
dilo je razgibavanje z Anžetom, po zajtrku smo zaplesali v 
dvorani, po plesu pa se prepustili uživanju na toboganih in v 
bazenu. Vsak dan se je odvijal raznolik program, od ustvarjal-
nih delavnic s Saro, na katerih smo izdelali obeske za ključe 
in uhančke, športno-zabavnih iger in iger z vodnimi balončki, 
do filmsko kreativne dejavnosti, v kateri smo ustvarili vsak 
svojo mini filmsko parodijo. Zabavali smo se s petjem kara-
ok, plesali z vodnimi balončki, se pomerili v igrah brez meja, 

Tabor zabave in plesa
AIA – Mladinski center Mengeš je letos od 4. do 10. avgusta 
ponovno organiziral počitniški zabavno-plesni tabor pri To-
plicah Sv. Martin na Muri.

podali pa smo se tudi na pot preživetja in zadnji dan zaključili 
z iskanjem skritega zaklada.
Uživali smo, tako prostovoljci kot udeleženci tabora, in sku-
paj preživeli nepozabni teden. Vsi skupaj se veselimo nasle-
dnjega podobnega druženja.

Besedilo in foto: Blanka Tomšič

Igre brez meja

Postavljanje mlaja je zahtevno opravilo
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Naš taborni prostor, letos na morju, nam je ponudil mo-
žnosti za krajše in daljše izlete, veliko plavanja, vožnje po 
morju, seveda pa nismo pozabili tudi na zabavo in družabne 
igre. Kot vsako leto smo tudi letos planirali veliko igre, za-
bave in možnosti za druženje mladostnikov. Pripravili smo 
usmerjene vsebine v obliki aktivnosti v naravi, delavnic ter 
gasilskih tečajev za pridobitev bronaste, srebrne in zlate 
preventivne značke.
Letošnji gasilski tabor na morju smo vsi komaj čakali – tako 
otroci kot mentorji. Ko smo v sredo zjutraj  speljali izpred 
gasilnih domov, smo najprej naročili lepo vreme in toplo 
morje.
Skozi most smo se pripeljali po treh urah vožnje in se hitro 
nastanili v Domžalskem domu. Punce so letos kraljevale v 
veliki sobi, fantje so bili razdeljeni po treh sobah.
Vantačići blizu Malinske so nas pričakali v lepem vremenu. 

Gasilski tabor mladih ob morju
Letošnji tabor gasilske mladine, peti po vrsti, od 20. do 23. avgusta 2014, je gostil sedemintrideset otrok in enajst mentor-
jev. Na naših taborih otroci pridobijo pomembne življenjske izkušnje, nove veščine in praktična znanja. Mentorji spodbujamo 
aktivno preživljanje prostega časa, učimo mladostnike strpne komunikacije in dialoga. S pestrim programom otroke spodbu-
jamo, da se izkažejo, pridobijo nove izkušnje, preizkusijo svoje meje in pridobijo na samozavesti.

Kot se na morju spodobi, smo takoj po prihodu skočili v 
vodo plavalne temperature. Najpogumnejši so se takoj pov-
zpeli na plavajoči splav, malo manj pogumni pa po krajšem 
opazovanju veselega skakanja v vodo.
Znanje gre na morju hitreje v glavo, zato nam je za zabavo 
ostalo veliko časa. Plavanju in veselemu skakanju v vodo 
se je drugi dan pridružila vožnja z banano izpred marine 
sosednjega mesteca Porat. Razdeljeni v skupine smo čakali 
na vkrcanje v čoln, ki je izbrano skupino odpeljal na mesto, 
kjer nas je čakala banana. Ker nas je bilo veliko in ker je 
bila zabavna vožnja dolga, smo bili gostje mesteca Porat do 
kosila: nekateri v objemu morske vode, drugi pod prijetnimi 
sončnimi žarki in tisti največji srečneži, vozeči na banani.
Vožnja z banano pa ni bila edini adrenalinski dogodek. Ta-
bor, poln dogodivščin, nam je omogočil še vožnjo s kanuji. 
Dva veslača in en uživač je bil recept za vožnjo, ki smo jo 
popestrili še s kakšnim veslom, ki je “po nesreči” pošprical 
soseda – samo za vajo, seveda!
Na taboru nas je obiskal župan občine Mengeš Franc Jerič. 
Skupaj smo pojedli večerjo in se naslednji dan sprehodili do 
Malinske.
Gasilski tabor mladine pa ne bi bil gasilski, če ne bi pridobili 
in potrdili novih gasilskih znanj: 18 otrok bronasto, 11 otrok 
srebrno in 8 otrok zlato preventivno gasilsko značko.
Zaključni večer je še posebej zanimiv, ker ga nismo preživeli 
sami, ampak v družbi novih prijateljev iz Cerknice, s kateri-
mi smo se igrali zmenkarije.
V soboto dopoldan pa smo si bili ob odhodu edini: vreme 
smo naročili dobro – ob našem prihodu je dež ponehal, ob 
odhodu je začelo deževati. Vmes smo imeli pa sonček …

Tekst Mateja Kržin
Foto: Sandi Zajc

V centru za socialno delo Domžale se v imenu obdarjenih 
otrok iskreno zahvaljujemo direktorici Alenki Žumbar Klopčič, 
njenemu podjetju Energetika.Net ter vsem dobrim ljudem, ki 
jih je gospa Alenka navdušila za to otrokom prijazno dobro-
delno akcijo.

Besedilo: Marta Tomec, univ. dipl. soc. del., 
svetovalka za rejniške družine

Šolske potrebščine za otroke
V Centru za socialno delo Domžale smo 28. avgusta prejeli kup prikupnih šolskih potrebščin za šoloobvezne otroke v rej-
ništvu in otroke iz socialno šibkih družin. Dobili smo sto raznobarvnih nahrbtnikov, sto kosov barvic in voščenk, sto deset 
bidonov, kup ovratnih trakov za ključe, različne zvezke, flomaste in druge drobne pripomočke za šolarje. Poskrbeli bomo, da 
bodo stvari prišle v prave roke do otrok, ki jim bodo polepšale prve šolske dni.

Plavanju in veselemu skakanju v vodo se je drugi dan pridru-
žila vožnja z banano izpred marine sosednjega mesteca Porat

Veliko zbranih in doniranih šolskih potrebščin
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Ob tej priložnosti so bile izrečene tudi zahvale nekaterim 
posameznikom za njihov trud pri ohranjanju lepega videza 
vasi Topole. Posebej smo se zahvalili gospe Mariji Grčar 
– Anžetovi Mimi za dolgoletno skrb pri urejanju in kra-
sitvi vaškega znamenja, kapelice sv. Križa na sredi vasi, 
Francki Čebulj – Štefelnovi Francki pa smo se zahvalili za 
skrbno nego rož pri vaškem oglasnem kozolčku pri gasil-
skem domu. Tudi Andrej Koncilija – Zajčev Drejc že dolga 
leta ureja okolico pri kapelici sv. Lucije in skrbi za vaška 
znamenja ob vhodu v vas (znamenje ob veliki cesti in Vrb-
čevo znamenje). Vsi sovaščani so v zahvalo prejeli skro-
mna darila, ki jih je prispevala Občina Mengeš.
Letos so v Topolah gostovali tudi pevci z Gore, ki so peli 
pri maši, nato pa so s svojim petjem popestrili tudi dru-
žabno srečanje po koncertu.
Mašo sta darovala župnik g. Janez Avsenik in duhovni po-
močnik g. Štefan Babič, na miniaturne zvonove pa so igrali 
mengeški pritrkovalci in pritrkovalke.
Zahvala pa gre tudi vrlim dekletom in ženam iz Topol, ki 
so pripravile okusne dobrote za pogostitev in s cvetjem 
okrasile kapelico sv. Lucije. Skrb za ureditev prireditvene-
ga prostora in oskrbo s pijačo je bila zaupana topolskim 
gasilcem. 
Nasvidenje prihodnje leto na praznovanju 765. obletnice.

Besedilo: Peter Jemec
Foto: Jože Brojan

Praznovanje 
v Topolah
Tretjo nedeljo v avgustu je v Topolah vsakoletno prazno-
vanje ob prvi pisni omembi kraja. Letos praznujemo 764. 
obletnico. Praznovanje vedno skupaj pripravijo člani Va-
škega odbora in topolski gasilci. Najprej se v zahvalo in 
priporočilo daruje sveta maša, nato pa vaščani pripravimo 
še skromno pogostitev za vse obiskovalce. Letošnje pra-
znovanje je bilo še posebej slovesno, saj smo v svoji sredi 
gostili tudi Mengeško godbo, ki je po maši pripravila krajši 
koncert v zahvalo za dobro sodelovanje med društvi in 
vaščani Topol.

NAPOVEDNIK AIA – Mladinski center Mengeš:
september 2014

MLADINC je odprt vsak dan od 17.00 do 22.00, razen ob sobotah glede na dogodke.
drustvo.aia@gmail.com, T:070-732-070 

PLES IN USTVARJANJE

ANIMACIJE

KAJ SE DOGAJA

UČENJE IN ZAPOSLITEV

*  HIP HOP, torek in četrtek, od 18.00 do 19.00 - mladinska skupina, ob četrt-
kih, od 17.00 do 18.00 – hip hop plesne urice za mlajše, pričetek oktobra, v 
plesni dvorani( Sanja T.) 

*  BREZPLAČNA UČNA POMOČ, ob četrtkih, od 17.00 do 22.00: za mlade od 
10. leta dalje, dijake in študente, v Mladincu, termin po predhodnem dogovo-
ru, pričetek oktobra, v Mladincu

*  Ob sobotah in nedeljah, od 10.00 do 13.00 ali od 13.30 do 16.30, oziroma 
po dogovoru: organiziramo ROJSTNODNEVNE ZABAVE ZA VAŠE OTROKE 
IN NJIHOVE PRIJATELJE, izkušeni animatorji bodo poskrbeli za prijetno in 
igrivo vzdušje, v prostorih Mladinskega centra (Sanja Tomšič)

*  MOVIE NIGHT, v soboto, 13. septembra, ob 19.00, v Mladincu (Sara P.)
*  KOŠARKARSKI TURNIR TROJK, v nedeljo, 14. septembra, ob 16.00, na 

ploščadi pred ŠD Partizan, v primeru dežja pa v dvorani (Matej P. in Brane T.)
*  Triurna delavnica«KAKO USPETI«, v torek, 23. septembra, ob 18.00, v Mla-

dincu (Silva A.)

PRIČETEK VADBE 
V ŠD PARTIZAN MENGEŠ
Vse skupine pričnejo z vadbo 1. septembra 2014

URNIK VADBE
PONEDELJEK
15.30–16.30 NAMIZNI TENIS – TEKMOVALNA SKUPINA 3
16.30–18.00 NAMIZNI TENIS – TEKMOVALNA SKUPINA 2
18.00–20.00 NAMIZNI TENIS–TEKMOVALNA SKUPINA 1
20.00–22.00 NAMIZNI TENIS–REKREACIJA
20.00–22.00 ODBOJKA MLADI (TELOVADNICA OŠ MENGEŠ )

TOREK
08.30–10.00 REKREACIJA UPOKOJENKE
15.30–16.30 NAMIZNI TENIS–TEKMOVALNA SKUPINA 3
17.30–18.30 BADMINTON OTROCI – TELOVADNICA OŠ MENGEŠ
16.30–18.00 NAMIZNI TENIS – TEKMOVALNA SKUPINA 2
18.00–20.00 NAMIZNI TENIS–TEKMOVALNA SKUPINA 1
20.00–22.00 REKREACIJA ŽENSKE + FITNES
20.00–22.00 BADMINTON ( TELOVADNICA OSNOVNE  ŠOLE )

SREDA
15.30–16.30 NAMIZNI TENIS – TEKMOVALNA SKUPINA 3
16.30–18.00 NAMIZNI TENIS – TEKMOVALNA SKUPINA 2
18.00–20.00 NAMIZNI TENIS–TEKMOVALNA SKUPINA 1 
20.00–22.00 KOŠARKA ŽENSKE 
20.00–22.00 ODBOJKA–REKREACIJA (TELOVADNICA OŠ )

ČETRTEK
16.30–17.30 REKREACIJA–UPOKOJENKE
18.30–19.30 FITNES
18.00–20.00 NAMIZNI TENIS–TEKMOVALNA SKUPINA 1
20.00–22.00 REKREACIJA MOŠKI

PETEK
15.30–16.30 NAMIZNI TENIS – TEKMOVALNA SKUPINA 3
16.30–18.00 NAMIZNI TENIS – TEKMOVALNA SKUPINA 2
18.00–20.00 NAMIZNI TENIS–TEKMOVALNA SKUPINA 1
18.00–19.30 KOŠARKA ŽENSKE (TELOVADNICA OŠ MENGEŠ )
20.00–22.00 NAMIZNI TENIS–REKREACIJA 2
20.00–22.00 BADMINTON  (TELOVADNICA OŠ )

SOBOTA
09.00–12.00 NAMIZNI TENIS TEKMOVALNA SKUPINA 1
16.00–18.00 LIGAŠKA TEKMOVANJA NAMIZNI TENIS

NEDELJA
09.30–11.00 NAMIZNI TENIS – REKREACIJA 3
17.00–19.00 REKREACIJA MOŠKI

Fitnes I in badminton otroci pričnejo pričnejo z vadbo v mesecu oktobru.

DOBRODOŠLI VSI, KI SE ŽELITE RAZGIBATI V PRIJETNI DRUŽBI IN POD STROKOV-
NIM VODSTVOM VADITELJEV!  

Jože Mlakar

Praznovanje so pripravili člani Vaškega odbora in topolski gasilci
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OBVESTILA, OGLASI

Mengšan

RAZPORED ODVOZA KOSOVNIH ODPADKOV - JESEN 2014
OBČINA MENGEŠ

DATUM ZAČETKA AKCIJE ZAJEMA NASELJA
2.10.2014 Mengeš, Topole
3.10.2014 Dobeno, Loka pri Mengšu

Med kosovne odpadke iz gospodinjstev NE sodijo: 
-  nevarni odpadki kot so embalaže škropiv, olj, barv in lakov, 
-  avtomobilski deli, 
-  akumulatorji, 
-  gume, 
-  sodi, 
-  gradbeni material, 
-  veje drevja in živih mej. 

Kosovni odpadki morajo biti na predvideni dan odvoza do 5. ure zjutraj 
postavljeni na odjemnem mestu pobiranja komunalnih odpadkov.

V primeru vprašanj smo vam na voljo na telefonski številki: 
01/729-54-30 ali na elektronskem naslovu info@jkp-prodnik.si.

RAZPORED ODVOZA NEVARNIH ODPADKOV - JESEN 2014
OBČINA MENGEŠ

DATUM URA NASELJE LOKACIJA

9.10.2014 16.30–18.00 Mengeš Za Kulturnim domom 
na Slovenski cesti 30

Med nevarne odpadke sodijo:
- akumulatorji, baterije, zdravila, pesticidi, barve, laki, kozmetika, sve-

tila, gume osebnih avtomobilov, motorno olje, pločevinke s potisnim 
plinom, razredčila, odpadno jedilno olje.

OPOZORILO:
-  nevarni odpadki naj bodo v embalaži, ki omogoča varen prenos do 

zbirnega kraja,
-  tekoči odpadki naj bodo zaprti, čeprav improvizirano,
-  odpadkov iz iste skupine ne združujte v večjo embalažo, ker lahko 

pride med njimi do kemične reakcije,  
-  odpadke naj prinesejo polnoletne osebe, ki bodo pri rokovanju z 

njimi upoštevale varstveno tehnična navodila, ki ste jih dobili z 
nakupom izdelka, iz katerega je odpadek nastal.

Poškodovana kolesarka, ki sem se 3. avgusta 2014 ponesre-
čila na Grobeljski cesti, nasproti trgovine Hani, se zahvaljujem 
neznanim moškim, ki so mi nudili pomoč na kraju nesreče in 
me spremljali do doma. 
Za pomoč bi se rada tudi osebno zahvalila, zato naj me pokli-
čejo na tel. št. 051/359–231. 

Občanka



INTERVJU: Tanja Amon

Mengšan20 september 2014

Center za socialno delo Domžale 
(CSD) je eden zelo aktivnih. Pokriva 
obširno področje petih sosednih ob-
čin, med katerimi je tudi mengeška 
in na nekaterih področjih s svojo de-
javnostjo podpira tudi nekatere sose-
dnje Centre. CSD vodi pravnica Tanja 
Amon, ki želi narediti Center čim bolj 
prijazen občanom, ki potrebujejo po-
moč in koristijo storitve in programe, 
ki jih nudi.

Kot regionalni Center za socialno delo 
imate veliko odgovornost do ljudi na 
našem področju. Kakšna je vaša te-
meljna vloga?
Želimo imeti odprt in dostopen Center 
za socialno delo, ki pomaga vsem, ki 
so v stiski in imajo težave.

Lahko navedete nekaj osnovnih po-
datkov o Centru za socialno delo 
Domžale?
CSD je bil ustanovljen s strani drža-
ve, ki njegovo delovanje tudi financira. 
Naše glavne naloge so izvajanje soci-
alno varstvenih storitev, izvajanje jav-
nih pooblastil ter širok spekter nalog, 
ki jih določajo zakoni. Skupaj je okoli 
50 zakonov, ki jih moramo poznati in 
uporabljati pri svojem delu.

Se število zakonov kaj povečuje v za-
dnjih letih?
Zakonov, ki zadevajo naše delo, je s 
krizo vedno več.

Kakšno geografsko področje pokriva 
vaš Center?
Naše območje delovanja pokriva pet 
občin: Domžale, Mengeš, Lukovica, 
Moravče in Trzin. Skupaj je, po podat-
kih iz leta 2013, 56.880 prebivalcev.

Izvajate tudi štiri programe s podro-
čja socialnega varstva, ki ga delno 
sofinancirajo tudi Občine. So te pro-
grame podprle vse Občine?
Socialno varstvena preventiva se iz-
vaja v okviru občinskih programov. 
Trenutno imamo 4 programe, ki jih 
financirajo Občine. Nobenega od teh 
programov pa ne financira mengeška 
Občina. Že avgusta smo zaprosili tudi 
Mengeš in Moravče za sofinanciranje 
izvajanja teh programov za njihove ob-
čane.

Preventivne programe bi želeli tudi v Mengšu

Za kakšne vrednosti sofinanciranja 
teh preventivnih programov pa prav-
zaprav gre in kaj bi pokrili s temi 
sredstvi?
Za projekt Učenje za življenje smo 
Občino Mengeš glede na projekcijo 
vključenih otrok zaprosili za 500 EUR 
na leto. Z njimi bi pokrivali vodenje 
programa v manjšem delu, med njimi 
nekatere materialne stroške in potne 
stroške prostovoljcev. Ti gredo osebno 
do družin, kjer izvajajo učno in psiho-
socialno pomoč. Ta projekt se izvaja 
v okviru socialne preventive. Veronika 
Rajk je pri nas vodja tega programa.

Ali za Občine opravljate še kakšne 
druge storitve razen preventivnih pro-
gramov?
Poleg teh programov imamo z vsemi 
Občinami sklenjene pogodbe, da za 
njih pripravljamo predloge dodeljevanja 
občinske denarne pomoči za socialno 
ogrožene. V Mengšu je bilo na primer 

za leto 2013, izdelanih 52 predlogov 
za dodelitev občinske denarne socialne 
pomoči. Vseh 52 posameznikov oziro-
ma družin je to pomoč tudi prejelo.

Prvi preventivni program je Učenje za 
življenje, kateri so ostali?
So še trije programi, ki jih izvajamo. 
Preventivne delavnice na OŠ Trzin na 
temo, ki je posamezno šolsko leto naj-
bolj aktualna. Do sedaj smo izvedli 
delavnice na temo medvrstniškega na-
silja, socialne izključenosti ter zlorabe 
drog. Tretja je Samopomočna skupina 
za dolgotrajno brezposelne ženske. 
Gre za srečanja, pohode in izlete, ki 
jih organiziramo za to skupino žensk, 
ki se na srečanjih pogovarjajo o svojih 
težavah in se tako razbremenijo. Sku-
pino vodi naša sodelavka, Zdenka Bri-
tovšek. Srečanja v povprečju obiskuje 
okoli 10 žensk.
Četrti program je Samopomočna sku-
pina za osebe s težavami v duševnem 

Na mestu direktorice CSD je Amonova od 1. marca 2012. Prej je delala na Ministr-
stvu za delo, družino, socialne zadeve in enake možnosti. Tam je bila zaposlena na 
Direktoratu za socialne zadeve, kjer je med drugim sodelovala tudi pri nastajanju 
zakona o uveljavljanju pravic iz javnih sredstev. Po izobrazbi je univ. dipl. pravnica z 
12 letno delovno dobo. V življenju se Tanja Amon drži načela: »Boljše obžalovati nekaj 
kar narediš, kot nekaj kar ne narediš.«
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zdravju. Redno se srečuje okoli 10 
oseb. Gre za srečanja in izlete kjer se 
pogovarjajo o svojih težavah. Potekajo 
dvakrat na mesec.

Katere storitve še izvajate?
Ena od teh je Prva socialna pomoč. 
Gre za prvi stik s Centrom ob kakr-
šnikoli težavi in posredovanje prvih 
informacij kako to težavo razrešiti. Gre 
za prepoznavanje problema in iskanje 
rešitev. Največkrat pridejo po pomoč 
žrtve nasilja, osebe, ki bi želele urejati 
skrbništvo ter ostali s splošno socialno 
stisko.
Potem nudimo storitev osebne pomo-
či, ki obsega svetovanje in urejanje ter 
vodenje oziroma natančen dogovor 
kako uporabnik težavo lahko razreši.
Zadnja storitev je Pomoč družini za 
dom. Gre za pomoč pri urejanju dru-
žinskih odnosov, skrb za otroke ter 
usposabljanje družine pri opravljanju 
njene funkcije.

Omenili ste tudi izvajanje javnih po-
oblastil.
Izvajamo tudi javna pooblastila, pri 
čemer gre največkrat za upravna od-
ločanja oz izdajanja najrazličnejših 
mnenj za različne inštitucije. Odločbe 
izdajamo na podlagi določene zahteve 
stranke ali po uradni dolžnosti. 

Na vašem centru obstaja tudi poseb-
na služba, ki pokriva širše področje. 
Za kakšno dejavnost gre?
Na našem centru deluje interventna 
služba, ki pokriva več lokalnih Centrov: 
Domžale, Kamnik, Litijo, Trbovlje, Za-
gorje in Hrastnik. Namen službe je, da 
izven delovnega časa posreduje v nuj-
nih in neodložljivih primerih, ko gre za 
ogroženega mladoletnika, žrtev nasilja 
ali osebo, ki ji je odvzeta poslovna spo-

sobnost, oz. starejšo osebo, ko je po-
trebno zagotoviti njeno začasno name-
stitev. Na primer, ko se nekdo izgubi 
ali otrok zaradi nasilja zbeži od doma, 
je potrebno osebo odpeljati v varno 
hišo, dom za starejše, krizni center 
… Intervencij, ki se jih ne da rešiti po 
telefonu in je potrebno iti na teren, je 
na mesec okoli 5. V Sloveniji je le 10 
tovrstnih interventnih služb.

S kakšnimi primeri se pri vas največ 
ukvarjate?
Trenutno se največ ukvarjamo z mla-
doletniki s težavami v odraščanju in z 
nasiljem v družini. Številčno pa se naj-
več strokovnih delavcev ukvarja z vo-
denjem postopkov uveljavljanja pravic 
iz javnih sredstev. Na leto izdamo okoli 
23.700 odločb.

Država je ustanovitelj. Kakšna sred-
stva namenja za vaše delovanje?
Financirani smo na podlagi letne po-
godbe. Vsak mesec pa dobimo 1/12 
celotne vsote. Vse skupaj pa je pre-
malo za normalno delovanje, zato mo-
ramo biti zelo varčni. To pomeni, da 
največkrat zmanjka za izobraževanje 
zaposlenih. Zato se ti udeležujejo pred-
vsem brezplačnih izobraževanj.

Kolikšen je vaš letni proračun?
Na letni ravni 968.000 EUR. Od tega 
je vsaj 80 % stroškov dela. Pri nas 
po pogodbi dela 28,5 zaposlenih, od 
tega 2 delavki za polovični delovni čas. 
Skupaj 27 delavk in 2 delavca. Eden 
od njih obravnava storilce nasilja in 
pokriva področje družinskega pomoč-
nika in družbeno koristno delo. Drugi 
pa dela na uveljavljanju pravic iz javnih 
sredstev.

Najbolj težki primeri so vedno pove-
zani z otroki. Koliko takšnih primerov 
imate na leto?
Na leto imamo v povprečju 4 odvzeme 
otrok, zaradi različnih razlogov, hkrati 
pa redno spremljamo okoli 30 družin. 
Lani jih je bilo več, letos le eden. A 
so bile do sedaj že izvedene tri name-
stitve v vzgojni zavod. Pri namestitvah 
v zavod gre za starejše mladoletnike, 
ko namestitev v rejniško družino ni več 
primerna. Pri tem dajo soglasje star-
ši, ko so sami nemočni in v tem vidijo 
rešitev, da otrok konča šolo in odraste 
v osebo, ki si lahko sama zagotavlja 
preživetje.

Kako pa je s skrbništvi pri nas?
So v porastu. Pri postavitvi skrbnika 
moramo zelo paziti, da ne prihaja do 
premoženjskih zlorab, ki so se v prete-
klosti že dogajale. 

Ali bi izpostavili še kakšno področje 
vašega delovanja?
Moram izpostaviti, da je CSD Domžale 
na področju rejništva najbolj priznan. 
Imamo največ rejniških družin v Slove-
niji. Vseh skupaj jih je okoli 75. Otroci 
se v naše rejniške družine nameščajo 
iz cele Slovenije.

Spreminjanje zakonodaje je vse bolj 
pogosto. Kakšne spremembe bo pri-
nesla letošnja jesen?
Predvsem v povezavi s spremembami 
socialne zakonodaje. Že s 1. septem-
brom je kar nekaj sprememb. Prvo je, 
da se bo pri uveljavljanju denarne soci-
alne pomoči za enostarševsko družino 
povečal ponder iz 0,1 na 0,2 in za dru-
go odraslo osebo iz 0,5 na 0,6. S tem 
sta se zvišala denarna socialna pomoč 
in varstveni dodatek. Otroški dodatek 
se ne bo več štel v dohodek v celo-
tni višini ampak zmanjšan za dodatek 
za enostarševsko družino, zmanjšan 
za dodatek za otroka ki ni v vrtcu in 
zmanjšan za znesek, ki je 20 % za pr-
vega otroka iz prvega dohodninskega 
razreda.
Zdaj se bo med letom upoštevala spre-
memba vrste periodičnega dohodka. 
Kot spremembo med obdobjem upra-
vičenosti do javnih sredstev bomo lah-
ko upoštevali ne višino dohodka am-
pak spremembo vrste dohodka (npr. iz 
plače v nadomestilo za brezposelnost 
ali v pokojnino).
Pri uveljavljanju denarne socialne po-
moči bo CSD lahko od nepremičnin, ki 
se upoštevajo, izključil nepremičnino 
do višine 50.000 EUR, če bo ugoto-
vil, da si upravičenec zaradi posebnih 
okoliščin iz te nepremičnine začasno 
ne more zagotoviti preživetja.

Kam boste vi kot direktorica CSD 
Domžale usmerjali svojo energijo?
Veliko se še da narediti predvsem na 
področju uresničevanja vizije Centra. 
Tako, da bomo še bolj kakovostno pri-
stopali k vsaki zadevi posebno in še 
naprej uspešno razreševali težave na-
ših uporabnikov.

Besedilo in foto: E. V.

Vloge in pravice 
denarne in izredne 
denarne socialne 
pomoči so v naraščanju. 
Tudi v naprej 
pričakujemo, da se bo 
ta trend še nadaljeval.
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Javno komunalno podjetje Prodnik je skupaj z občinami 
Domžale, Mengeš, Trzin, Lukovica in Moravče leta 2009 

Tudi sodišče 
zavrnilo očitke glede 
neupravičenega 
zaračunavanja smetarine 
v obdobju med avgustom 
2009 in majem 2013
Kdor vsaj malo spremlja lokalne polemike, je gotovo že 
zasledil ostre očitke Javnemu komunalnemu podjetju Pro-
dnik glede domnevno dvojnega zaračunavanja smetarine od 
uvedbe zabojnikov za odpadno embalažo avgusta 2009. Po 
dolgotrajnem (brezplodnem) pojasnjevanju načina obračuna 
storitev javne službe ravnanja z odpadki nekaterim uporabni-
kom ter predloženih ugotovitvah revizijske hiše in medobčin-
skega inšpektorata o pravilnosti poslovanja podjetja je sedaj 
tudi sodišče potrdilo, da so očitki neutemeljeni.

Prvo srečanje staršev in vzgojiteljice je namenjeno spozna-
vanju, dogovoru o uvajanju in izmenjavi informacij o otroku, 
njegovih prehranjevalnih in higienskih navadah, spanju, zdra-
vstvenem stanju in posebnostih otroka, ki bi bile vzgojiteljici 
v pomoč v trenutkih, ko je otrok v stiski ali pogreša starše. 
Kako bo otrok sprejel vstop v vrtec, je odvisno od tega, kako 
starši sprejmejo ta dogodek. Starši svoja občutja nezavedno 
prenašajo na otroka – če so negotovi, žalostni ali jih je strah, 
bo podobno doživljal tudi njihov otrok. Pozitiven odnos staršev 
do vrtca olajša uvajalno obdobje.
Uvajanje v Vrtcu Mengeš poteka postopno in traja en teden. 
Starša se med seboj dogovorita, kdo bo otroka uvajal. Če je 
možno, naj si starši uredijo dopust, da se bodo otroku lažje 
posvetili in bodo bolj pomirjeni. Ob pomoči staršev otrok spo-
znava novo okolje in nove ljudi, s čimer si pridobiva občutek 
varnosti in zaupanja.
Otroci različno sprejemajo vrtec. Nekateri se hitro prilagodijo in 
sprejmejo vrtec, so pa primeri, ko imajo otroci uvajalne težave 
(jokajo, so občutljivi, razdražljivi, utrujeni, imajo težave s spa-
njem ali prehranjevanjem). Glede na izkušnje, potrebujejo daljši 
čas uvajanja otroci, ki so močno navezani na svoje bližnje, so 
plahi, tihi, občutljivi in imajo malo izkušenj z drugimi otroki.
V vrtcu je življenje podobno kot drugod, s prijetnimi dogodivšči-
nami (spoznavanje prijateljev, igra, učenje, ustvarjanje, ogledi 
predstav, gibanje, izleti ...) in manj prijetnimi situacijami (poča-
kati na vrsto, se prilagajati, upoštevati skupinska pravila, deliti 
igrače ...). V vrtcu otrok pridobiva raznovrstne izkušnje, se uči 
samostojnosti, upoštevanja pravil in navodil, pridobiva delovne 
navade, se igra in navezuje stike z drugimi otroki ter odraslimi 
osebami.
Nekaj priporočil v zvezi z uvajanjem v vrtec
- Z otrokom se pogovarjajte o vstopu v vrtec in mu razložite, 

kako poteka življenje v vrtcu. Skupaj z otrokom si oglejte 
igralnico, garderobo in igrišče. Prve dni ob vstopu ostanite 
nekaj časa skupaj z otrokom v oddelku, se igrajte z njim, 
nato ga postopoma puščajte vedno dlje časa samega v vrtcu.

- Od otroka se poslovite v čim krajšem času in ga predajte 

Čas uvajanja otrok v vrtec
Jeseni se v vrtec znova vrnejo otroci po poletnih počitnicah, 
prvič pa vrtčevska vrata prestopijo novinčki. Zanje in za nji-
hove družine je vstop v vrtec pomemben dogodek v življenju: 
začenjajo se nove dogodivščine, nov urnik in spoznavanje 
novih prijateljev.

vzgojiteljici. Ob odhodu ga objemite, poljubite, povejte mu, 
da pridete ponj, ampak naj poslavljanje ne traja predolgo. 

- Vstop v vrtec je za otroka velika sprememba, zato v obdobju 
vstopa v vrtec uvajanje dodatnih sprememb ni priporočljivo 
(navajanje na kahlico, odvzem dude ...).

- Otrok naj se ne uvaja takoj po preboleli bolezni zaradi obču-
tljivosti, oslabljenega imunskega sistema in večje dovzetnosti 
za morebitne bolezni. 

- Otrok ima lahko s seboj v vrtcu igračo, odejico, ki ga po-
tolaži, mu predstavlja »košček doma« in mu daje občutek 
varnosti v času odsotnosti staršev.

- Starši ste otroku zgled. Otrok vas opazuje med pogovorom z 
vzgojiteljico, čuti ali starši vrtcu zaupate ali ste negotovi in to 
ponotranji. 

- V obdobju uvajanja je lahko otrok bolj občutljiv kot sicer in 
potrebuje razumevanje, podporo, dodatno skrb in crkljanje 
bližnjih.

- Stalen ritem prihodov in odhodov iz vrtca daje otroku obču-
tek varnosti, reda in zaupanja.

- Pred vstopom v vrtec starši oddajte potrdilo o opravljenem 
zdravniškem pregledu otroka.

Otrokom in njihovim družinam želimo uspešno uvajanje. K 
otrokovemu prijetnemu počutju vrtca lahko prispevamo tudi z 
dobrim sodelovanjem staršev, vzgojiteljic in svetovalne službe 
vrtca.

Besedilo in foto: Tina Vuri, psihologinja, 
Svetovalna služba Vrtca Mengeš

Daljši čas uvajanja potrebujejo otroci, ki so močno navezani na svoje 
bližnje, so plahi, tihi, občutljivi in imajo malo izkušenj z drugimi otroki.
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V štiriletnem obdobju smo skupaj sodelovali pri več kot tridese-
tih pomembnejših mednarodnih in nacionalnih dogodkih (sej-
mih, konferencah, drugih), ki se jih je udeležilo okrog 250.000 
ljudi, s čimer smo krepili prepoznavnost območja, občine kot 
tudi posameznih lokalnih ponudnikov.
V okviru VEM točk Mengeš je bilo samo v letu 2013 registrira-
nih 122 podjetij in 74 registriranih delovnih mest ter izvedenih 
435 število postopkov preko eVEM. Dva pridelovalca ter dve 
javni institucij iz Mengša sta bili vključeni v mrežo lokalne samo-
oskrbe s hrano. Štirje rokodelci iz Mengša so vključeni v Mrežo 
rokodelcev Srca Slovenije. Skozi Mengeš se peljeta dve kolesar-
ski poti, na katerih je zabeleženih pet namigov za ogled v občini.
Vsem prebivalcem smo nudili 30-odstotni gotovinski popust pri 
nakupu fasadnih izdelkov v JUB-u.

Besedilo: K. V.

Odlični rezultati 
razvojnega partnerstva
V Razvojnem partnerstvu središča Slovenije je vključena tudi 
Občina Mengeš. Ta je v obdobju 2010–2013 z vložkom 36.148 
evrov omogočila izvajanje RPSS programa v višini 1.251.440 
evrov. Prevedeno v odstotke to pomeni, da je Mengeš vložil tri 
odstotke celotne vrednosti programa.

sprejelo odločitev, da bo kot prvo v Sloveniji uvedlo ločeno 
zbiranje odpadne embalaže na način od vrat do vrat. Upo-
rabniki so rumene zabojnike sprejeli z zadovoljstvom, saj jim 
embalaže od takrat ni treba več hraniti v njihovih domovih in 
odvažati na ekološke otoke. Odločitev za spremembo načina 
zbiranja embalaže je bila zasnovana na podlagi resne študije, 
da je bila pravilna, pa je poleg zadovoljstva uporabnikov hi-
tro pokazal tudi rezultat analize ločenega zbiranja odpadkov. 
Delež ločeno zbranih odpadkov je namreč skokovito porasel. 
Uporabnike pa je veselilo tudi dejstvo, da je kljub za njih 
udobnejšemu načinu ločevanja odpadkov cena storitve osta-
la enaka. Vsaj večino uporabnikov.
Odvoz vsebine črnih zabojnikov se je do takrat izvajal vsak 
teden, po uvedbi spremembe pa se je izmenično izvajal od-
voz vsebine rumenega zabojnika in črnega zabojnika. Zaradi 
zmanjšanja pogostosti odvoza vsebine črnega zabojnika bi se 
morala po prepričanju nekaterih cena ravnanja s komunal-
nimi odpadki zato prepoloviti. Težko je bilo očitno razumeti, 
da je število mesečnih odvozov ostalo enako in da tudi od-
voz odpadne embalaže povzroča stroške. Kljub večkratnim 
podrobnim pojasnilom načina obračuna storitve ravnanja s 
komunalnimi odpadki, utemeljenega na državnih in lokalnih 
predpisih za določanje cene, ponavljanju številnih nespornih 
dejstev ter ugotovitvam revizijske hiše in medobčinskega 
inšpektorata o pravilnosti poslovanja podjetja, je bilo nekaj 
uporabnikov še vedno prepričanih, da morajo svojo pravico 
poiskati na sodišču in s civilno tožbo zahtevati, da se jim po-
vrne preveč zaračunana smetarina. Čeprav je šlo za uporab-
nike iz druge občine, želimo z ugotovitvami sodišča seznaniti 
tudi naše uporabnike v občini Mengeš, saj smo se z očitki 
srečevali tudi tu.
Okrajno sodišče v Domžalah je tožbeni zahtevek zavrnilo in 
svojo odločitev podkrepilo z jasnimi argumenti. Sodišče v 
razsodbi ugotavlja, da so cene v skladu z državnimi in lokal-
nimi predpisi. Poudarja, da cena izvajanja javne službe služ-
be vključuje celovito ravnanje s komunalnimi odpadki (razen 
ravnanja z biološko razgradljivimi odpadki) in pomeni rav-
nanje z odpadno plastiko, papirjem, steklom, nevarnimi in 
kosovnimi odpadki in ne samo ravnanje z ostankom meša-
nih komunalnih odpadkov. Da tudi odvoz vsebine zabojnikov 
za embalažo povzroča določene stroške in zato storitev ne 
more biti brezplačna. Čeprav je šlo za uporabnike iz druge 
občine, želimo z ugotovitvami sodišča seznaniti tudi naše 
uporabnike v občini Mengeš, saj smo se z očitki srečevali 
tudi na sejah Občinskega sveta na predlog in zavajajoče tr-
ditve g. Štebeta.
Kot izvajalci javne gospodarske službe varstva okolja želi-
mo kar čim bolje opravljati svoje poslanstvo in uporabnikom 
zagotavljati kakovostne storitve na področju ravnjanja z od-
padki, oskrbe s pitno vodo in odvajanja odpadne komunal-
ne vode. Zakonodaja in občinski predpisi to področje strogo 
urejajo in tudi v našem interesu je, da temu sledimo. Zaveda-
mo se, da se uporabnikom pojavljajo številna vprašanja, zato 
smo na naši spletni strani pripravili podrobno obrazložitev 
obračuna naših storitev. V kolikor se pojavijo dodatna vpra-
šanja, pa vse uporabnike vabimo, da nam jih posredujejo na 
naš naslov, elektronski naslov ali po telefonu in potrudili se 
bomo, da bodo prejeli hitra, jasna in strokovna pojasnila.

Besedilo: Javno komunalno podjetje Prodnik

Finančna vrednost štiriletnega programa RPSS: 1.251.440 
evrov. Sofinanciranje štiriletnega programa RPSS s strani 
Občine Mengeš: 36.148 evrov (3 %). Dodatno financira-
nje ostalih aktivnosti s strani Občine Mengeš (sejem tip): 
1.801,73 evrov.

Povzetek ključnih gospodarskih rezultatov
102 novi podjetji s sedežem v Mengšu, 

501 individualnih svetovanj,
445 ostalih postopkov za podjetja s sedežem v Mengšu, 

78 registriranih delovnih mest,
4 rokodelci vključeni v Mrežo rokodelcev Srca Slovenije,

Izobraževalni priročnik za turistične ponudnike ter karta veščin 
aktivnega turizma, 2012,

Katalog evropskih dobrih praks s področja IKT v turizmu, 2012,
Obnovljivi viri energije v prometu: Lokalna aktivnost za spodbujanje 

prehoda na solarno mobilnost, 2011,
Strategija razvoja in trženja turizma Srca Slovenije kot turistične 

destinacije, 2011.
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Po končanem polfinalu je sledilo kosilo v gostišču Trdinov 
hram, po njem pa je bilo tekmovanje v bližanju v krog, ki se 
ga je udeležilo dvainštirideset tekmovalk in tekmovalcev. Prvo 
mesto je dosegla Lojzka Vrankar iz Kamnika, pri moških pa 
Jože Šušteršič. Po tem se je nadaljeval finalni del. Zmagala je 
ekipa Mengeš I., ki jo sestavljajo Mimi, Gena in Sonja. Drugo 
mesto je zasedla ekipa Komenda in tretje Bičevje - Ljubljana.
Lepo vreme je naredilo tekmo še bolj zanimivo ter nagradilo 
prijateljski in tekmovalni duh. Za sladke nasmehe so poskrbe-
le vse naše članice z izbranimi pecivi in piškoti.

Besedilo in foto: Marjanca Lavrič

14. balinarski turnir žensk
Turnir, ki se je zgodil 12. julija, se je začel ob 8. uri zjutraj. Zbralo se je sedem ekip iz bližnje okolice. Po zajtrku so se čez 
pol ure začela tekmovanja, ki jih je vodil Dušan Prijatelj.

Po lanskem drugem mestu je Katja prepričljivo zmagala, saj 
je drugouvrščeno tekmovalko prehitela za 1,10 minute in 
tako osvojila zlato medaljo in majico državne prvakinje.
Konec junija pa je bilo v Gabrjah pri Novem mestu še dr-
žavno prvenstvo v cestni vožnji. Katja je startala z mlajšimi 
mladinci in ženskami Elite, prevoziti je morala šest krogov 
po enajst km, z dvesto metri višinske razlike na krog. Tako je 
morala premagati šestinšestdeset km in tisoč tristo metrov 
višinske razlike. To je bila ena najtežjih dirk, saj kar precej 
fantov ni prevozilo celotne dirke. Katja se je borila do konca. 

Katja Jeretina – državna prvakinja v 
kronometru in cestni vožnji
V juniju je Katja Jeretina osvojila kar dva naslova državne prvakinje. 6. junija je bil na sporedu kronometer oz. vožnja na čas 
v Ljubljani. Proga je bila dolga 18,6 km. Start kronometra je bil pred Kristalno palačo v BTC Cityu, trasa pa je potekala po 
Šmartinski cesti proti Šentjakobu do Dola, kjer je bil obrat nazaj po isti trasi.

Ciljno črto je prečkala po dveh urah in štirinajstih minutah ter 
tako prehitela sotekmovalki za šestnajst minut. Za prepričlji-
vo zmago je zopet oblekla majico državne prvakinje.
Katji čestitamo in ji želimo še veliko srečno prevoženih kilo-
metrov ter čim več podobnih uspehov tudi v tujini, saj je v 
mesecu juliju zastopala našo državo v Švici na evropskem 
prvenstvu, v avgustu na olimpijadi na Kitajskem, konec sep-
tembra pa bo nastopila še na svetovnem prvenstvu v Španiji.

Besedilo in foto: Niko Urankar, KD Mengeš

Predstavnika Občine čestitala Katji za uspehe Katja stoji na stopničkah za zmagovalce

Na koncu je zmagala ekipa Mengeš I., ki jo sestavljajo Mimi, 
Gena in Sonja
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Da namizni hokej ni zgolj igrača, smo izvedeli že naslednji 
dan. Sergej je pobrskal po internetu in nas presenetil z in-
formacijo, da v državah kot so Švedska, Češka, Rusija …  
–  hokejskih velesilah, igrajo namizni hokej na turnirjih, kjer 
nastopa tudi po dvesto udeležencev. In da v tem obstaja celo 
svetovno prvenstvo.
Maja 2004 se je Sergej odpravil na Češko na en tak turnir. 
117. mesto med sto šestindvajsetimi  udeleženci sicer ni bilo 
ravno blesteče, vseeno pa ga je ta izkušnja pripravila do raz-
mišljanja, da bi namizni hokej začeli organizirano igrati tudi 
v Sloveniji. Prvi korak na tej poti je bila ustanovitev nami-
znohokejskega kluba. Za ustanovitev takega kluba je Sergej 
rabil nekaj somišljenikov oz. podpornikov. Njegova ideja se je 
mnogim zdela smešna, celo nora, in ker mu ni in ni uspelo 
najti nikogar, sem se ga po nekaj dneh »usmilil« in pristal na 
to, da postanem soustanovitelj. Poklical sem še svojega bra-
ta Mateja in ženo … in že čez nekaj dni smo skupaj ustanovili 
prvi slovenski namiznohokejski klub – Namiznohokejski klub 
Mengeš (NHK Mengeš).
Od tu naprej so se zadeve začele odvijati z, vsaj za nas, 
svetlobno hitrostjo. V Ljubljani smo našli neko podjetje, ki je 
pred leti nabavilo nekaj takih hokejev, in pokupili vse, kar so 
imeli na zalogi. 23. julija 2004 je bil odigran prvi uradni tur-
nir v namiznem hokeju v Sloveniji. Na njem je nastopilo dva-

Deset let NHK Mengeš
Bilo je spomladi 2004, ko je moj sodelavec Sergej Vasiljev prišel v službo z veliko škatlo z napisom »Stiga Play Off Hockey 
game«, na kateri sta bila narisana dva hokejista. Z zanimanjem smo ga opazovali, ko je vzel to čudo ven iz škatle in pričel 
sestavljati dele. »Fantje, to je namizni hokej. Včeraj sem ga dobil na dom iz Rusije. Super igra.« Ni minilo pet minut, ko je 
pak že švigal gor in dol po površini, mi pa smo zbegano iskali ročke, s katerimi se upravlja igralce.

najst tekmovalcev. Jeseni smo začeli z organizirano vadbo, 
večinoma kar po domovih naših članov. Naslednjo pomlad 
je trojica že potovala na bližnja turnirja v Budimpešto in Bra-
tislavo, junija pa še na svetovno prvenstvo v Rigo v Latviji. 
Nabirat znanje in izkušnje. Tisto poletje smo z danskimi prija-
telji, ki smo jih spoznali v Rigi, sredi Opatije organizirali turnir, 
o katerem je poročala celo hrvaška televizija.
Namizni hokej pa smo želeli razširiti tudi in predvsem po 
Sloveniji. Prve navdušence smo našli v Kranju in kmalu za-
tem začeli z igranjem medklubskih turnirjev in s Slovenskim 
pokalom. Sledila je ustanovitev drugih klubov po Sloveniji 
in končno tudi ustanovitev Namiznohokejske zveze Slovenije 
(NHZS).
Sergej je medtem odšel v ZDA s trebuhom za kruhom, sam 
pa sem v celoti prevzel njegovo »poslanstvo«. In naj se vrnem 
k bistvu tega prispevka. Letos praznujemo deseto obletnico 
obstoja. NHZS nam je dodelila častno nalogo, da kot prvi v 
zgodovini organiziramo tudi državno prvenstvo. Jubilej smo 
proslavili tudi »tako, kot je treba«. Sedanji in nekdanji člani 
ter podporniki kluba smo se zbrali meseca julija na pikniku 
na prizorišču prvega turnirja izpred desetih let. Skupaj smo 
se spomnili preteklih dogodkov, podelili spominske majice … 
in kovali načrte za prihodnost. Ni pa seveda šlo brez čevap-
čičev in turnirja v namiznem hokeju. 
In če se ob branju tega prispevka še vedno sprašujete, kaj 
je namizni hokej, vas ob tej priložnosti povabim, da se kdaj 
ustavite v okolici občinske stavbe in nas morda srečate bodisi 
v kletnih prostorih bodisi v preddverju kulturnega doma, kjer 
igramo naše turnirje. Morda pa nas opazite tudi kje drugje! 
Zadnjo nedeljo v avgustu smo bili npr. v Volčjem Potoku na 
Čarobnem dnevu …

Besedilo in foto: Bernard Škrlep, predsednik NHK Mengeš

Skupinska slika s praznovanja. Foto: Peter Škrlep

Torta ob praznovanje obletnice



Predstavljamo vam različne aktivnosti, namenjene ženskam vseh 
starosti in vas vabimo na rekreacijo v Športno društvo Partizan 
Mengeš, Slovenska cesta 39 (poleg Slaščičarne Flere). Vadba po-
teka pod vodstvom šolanih vaditeljic. Razgibale boste celotno telo. 
Poleg vadbe v veliki telovadnici je še manjša s fitnes napravami.
Vadba poteka ob torkih, od 20. do 22. ure. Pričnemo prvi torek 
v začetku šolskega leta in končamo zadnji torek ob zaključku šol-
skega leta.

Mengšanke, razgibajmo se!
Strokovnjaki in zdravstveni delavci nam priporočajo gibanje 
v vsakdanjem življenju. Tega se vedno bolj zavedamo, a se 
ne moremo odločiti, kako in kam, zato kar odlašamo. Ženske 
smo takšne  –  »O, saj bom, vem, da bi bilo dobro,« in potem 
ostane: »Jutri ali v jeseni«. Se je težko odločiti?

Pred pričetkom nove 
sezone v namiznem tenisu
Za nami je ena najuspešnejših sezon, saj smo v kategoriji 
mlajših kadetov in kadetinj in kategoriji kadetov ter kadetinj 
osvojili skoraj vse naslove državnih prvakov, tako med posa-
mezniki kot tudi v ekipnem delu tekmovanj.

Pod vodstvom trenerjev Gregorja Gostiše, Davida Orešnika, 
Žige Zupana in Tomaža Prezlja je trideset igralk in igralcev na-
biralo moči za novo sezono. Tradicionalne štiridnevne priprave 
smo tudi letos organizirali v Kranjski Gori. Poudarek je bil na 
bazični kondiciji in specifični namiznoteniški pripravi. Opravlje-
nih je bilo deset treningov na prostem, poleg fizične priprave je 

Prvi šahovski turnir šahovskega društva Mengeš –Trzin
V nedeljo, 15. junija, se je v Trdinovem hramu odvil prvi turnir novega društva. Šahovskega turnirja se je udeležilo šestintrideset 
igralk in igralcev. Med njimi je veliko število osnovnošolcev, ki so igrali skupaj z odraslimi in si tako pridobivali nove šahovske izkušnje.

bil velik poudarek na »team buildingu''. Mladi so praktično ves 
prosti čas preživeli v medsebojnem druženju.
Po opravljenih pripravah pa so se že začeli intenzivni treningi 
za zelenimi mizami v mengeški dvorani, kjer šest dni v tednu 
mladi člani NTS Mengeš trenirajo dopoldne in popoldne: prva 
tekmovalna skupina dvakrat dnevno po tri ure, druga tekmo-
valna skupina pa dopoldne dve uri, občasno pa tudi popoldne.

Besedilo in foto: Jože Mlakar

Najboljši domači osnovnošolec je bil Domen Tisaj, pri odraslih 
pa Marjan Ocepek ml. Najboljša pri nežnejšem spolu je bila 
Špela Orehek.

Obiščite nas! Po ogledu vadbe se boste lahko odločile in se nam 
pridružile!

Besedilo: Vaditeljice

Zahvaljujemo se vsem, ki so pripomogli pri izvedbi turnirja. Po-
sebna zahvala gre Občini Mengeš in Občini Trzin, ki nas podpi-
rata in nam pomagata. Zahvaljujemo se podžupanu Bogu Ropo-
tarju za spodbudne besede o našem novem šahovskem društvu 
in pozitivni vlogi šaha, ki ga ima v širši družbi Mengša in Trzina.
Naši sponzorji so: Lek, farmacevtska družba d.d. Mengeš, član 
skupine Sandoz, OŠ Mengeš, Vrvica Celje in Prevent deloza Ce-
lje. Ne smemo pa pozabiti na vse prijazne ljudi iz Trdinovega 
hrama, ki so nam omogočili prostor in nas nahranili.
Kot novo društvo smo prebili led in verjamemo, da bodo nasle-
dnji turnirji še bolj obiskani ter spisek sponzorjev daljši. 
Vedno vabljeni v naše šahovsko društvo. Pocukajte nas za rokav 
preko e-pošte: sah.menges.trzin@gmail.com.

Marjan Ocepek in Simona Pirc Jenko

Udeleženci priprav v Kranjski Gori

Navdušene nad skupinsko vadbo
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Mengšan Nik Smerajc med sedemletnimi cicibani prepričljivo 
vodi z dvema zmagama. Pri cicibankah enake starosti je na 
devetem mestu Lipovšek Tanea. V starosti do 8 let je šesti 
Hodak Tristan, petnajsti pa Benjamin Bedrač. Tretje in šesto 
mesto pri devetletnikih zasedata Kern Domen in Igor Teodor 
Herbstritt, med desetletnimi dečki pa je na drugem mestu 
Taj Ekart. Zato ni nič nenavadnega, da je mengeški skakalni 
klub na drugem mestu v seštevku ekip, z minimalnim zao-
stankom za SSK Bohinj in Celovec. Po poletnem premoru 
bosta v septembru še tekmi v Žirovnici in Trbižu. Držimo 
pesti, da uspe našim orličem dosežke še izboljšati. »Kjer je 
volja, tam je pot,« pravijo. Upajmo, da to drži. V Kranju pa so 
junija priredili že 39. mednarodni teden skokov. In tudi tokrat 
nismo ostali brez zmag. Jure Močnik in Taj Ekart sta bila v 
svojih kategorijah znova v šampionski formi.

Lepi uspehi 
mengeških skakalcev 
v poletni sezoni
Čeprav sem v junijski številki Mengšana obljubil nadalje-
vanje novic s poletnih tekmovanj in treningov smučarskih 
skakalcev, obljube žal nisem izpolnil. Na moje in klubsko 
razočaranje so imele v julijski številki parlamentarne volitve 
in politika prednost pred športnimi uspehi odličnih doma-
čih športnikov. Zato bi pogrevanje dosežkov izpred počitnic 
izgubilo aktualnost in ostrino. A ne morem mimo mednaro-
dnih dosežkov najmlajših orličev, ki tekmujejo v pokalu Al-
pe-Adria. Predvsem velja omeniti skupni seštevek po dveh 
nastopih; tako med posamezniki kot tudi med klubi v hudi 
mednarodni konkurenci treh dežel.

Sedaj pa še nekaj besed o lepih dosežkih naših reprezen-
tantov. Seveda je glavno skakalno tekmovanje tega poletja 
tekmovanje za Grand-Prix, z vrhunsko zasedbo najboljših ju-
nakov višav. Med njih se je po prvih neuspelih nastopih, ko 
je za malenkost zapravil finalni nastop, prerinil Vrhpoljčan 
Matjaž Pungertar. Na zadnjih treh nastopih pa je vedno prišel 
do točk. Na Japonskem je namreč zasedel 5. in 6. mesto ter 
si v Franciji razdelil 22. uvrstitev. Veliko smole v preteklih 
mesecih je imel Anže Lanišek. Zaradi poškodbe je izpustil 
kar nekaj nastopov v domačih in mednarodnih tekmovanjih. 
Se je pa zato nadvse suvereno vrnil na pota stare slave in na 
svoji prvi tekmi po poškodbi, na tekmi za pokal Cockta, glad-
ko zmagal. Tudi kombinatorec Leon Šarc je z lepim skokom 
osvojil tretje mesto med mladinci do 20 let. Upam, da nisem 
izpustil kakega pomembnega športnega dosežka mengeške 
skakalne eskadrilje, zato le še držimo pesti in se nadejajmo 
še kakega odličnega rezultata.

Besedilo: Jože Trplan
Foto: A. B.

Od 11. do 14. avgusta smo gostili igralke namiznoteniške-
ga kluba STK Duga Resa (Hrvaška). Pet igralk je treniralo z 
našo prvo tekmovalno skupino, treninge pa sta vodila doma-
či glavni trener David Orešnik in uveljavljeni hrvaški trener 
Nikica Vukelja. Na treningih je bilo šestnajst do osemnajst 
mladih igralcev. Gostje so bivale pri domačih igralkah in tako 
poglobile tudi prijateljske vezi med kluboma. Od 26. do 28. 
avgusta pa so se štirje naši tekmovalci udeležili treningov v 
Dugi Resi.
V zadnjem tednu je sledil podoben projekt, tokrat z mladimi 
igralci iz avstrijske Koroške.

Besedilo in foto: MLAJ

Skupni trening Mengšanov s tekmovalci 
iz Duge Rese
Vodstvo kluba skrbi, da so treningi namiznega tenisa zanimivi. Povezujemo se z drugimi klubi v Sloveniji in tudi preko meje.

Udeleženci skupnega treninga

Pogumna četica mladih smučarjev skakalcev se je še posebej 
okrepila, predvsem v zadnjih mesecih, ko so nizali lepe rezultate.



Tekmovanja v 1. slovenski namiznoteniški ligi se pričnejo 13. 
septembra. NTS Mengeš se bo v 1. krogu srečal z ekipo NTK 
Maribor v telovadnici ŠD Partizan Mengeš ob 17. uri. Članska 
ekipa NTS Mengeš ostaja v enaki sestavi (David Orešnik, An-
draž Avbelj, Klemen Jazbič in trener Gregor Gostiša), ekipi pa 
se bosta letos priključila še najboljša mladinec Nejc Erjavec 
in kadet Aljaž Frelih.

Besedilo in foto: MLAJ

Povabilo k vpisu
Vabimo otroke stare od 7 do 12 let, da se vpišejo v tečaj 
začetnikov, ki bo potekal od 1. septembra vsak ponede-
ljek, torek, sredo in petek od 15.30 do 16.30, v telovadni-
ci ŠD Partizan Mengeš. Več informacij preko kontaktov: 
David Orešnik (031/502-157; david.oresnik@gmail.com) 
in partizan.menges@silo.net.

Kako v novi sezoni
V novi namiznoteniški sezoni se uveljavlja tudi novo pravilo – igralo se bo s plastičnimi žogicami. Zaradi prepovedi uporabe 
celuloida, ki je že desetletja osnovna surovina za namiznoteniške žogice, je svetovna namiznoteniška zveza (ITTF) odločila, 
da se bo odslej igralo s plastičnimi žogicami tudi v Sloveniji.
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KAKO USPETI?
 

Triurna delavnica je namenjena vsem mladim, ki 
želijo uspeti v življenju: v šoli, športu, umetnosti, 

študiju, zaposlitvi, partnerstvu, medsebojnih 
odnosih ali pri izbiri kariere.

Vsebina:
- kaj je uspeh,

- kakšne so naše želje,
- kako želje spremenimo v cilje,

- katere zakopane talente želimo še razviti,
- kaj bomo pridobili z lastnim razvojem,

- kako dosegati cilje in biti uspešni.
 

Z vami bo Silva Abram, NLP coach.
Izkoristite priložnost in se hitro prijavite na: 

drustvo.aia@gmail.com.
Prvim dvajsetim prijavljenim triurno izobraževanje 

podarimo!

KDAJ: 23. september 2014, ob 18.uri
KJE: V MLADINCU

Društvo AIA – Mladinski center
Mengeš
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Prijavnica za akcijo »KAKO FIT JE MENGEŠ«

S podpisom potrjujem, da bom vadil/a na lastno odgovornost.

Ali je vaš zdravnik obveščen o vašem vključevanju v vadbeni program?

Vas je na vadbo napotilo zdravniško osebje?

Vas morda spremljajo bolečine v (označi)

Imate ali ste v preteklosti imeli (označi):

podpispodpis

DA NEDA NE

DA NEDA NE

težave s srcem bolečine v prsih povišan krvni pritisk sladkorno bolezen ali diabetes

vrtoglavico

povišan krvni pritisk

križu kolenih ramenskem obroču kolku drugo?

težave s spanjem povečan holeseterol v zadnjih 12 mesecih operacijo

V akcijo se lahko vključijo le osebe, ki še niso Bodifi t člani!

Iščemo vsaj 100 vadbe željnih oseb, ki bi želeli v 
sklopu posebne 5-tedenske akcije narediti nekaj 
za svoje  zdravje in dobro počutje!

Vabimo osebe vseh starostnih skupin, ki želijo: 
• preoblikovati telo,
• izboljšati počutje,
• napolniti telo z energijo,
• povečati vzdržljivost, moč in gibljivost.

Akcija zajema:
• diagnostično testiranje telesne sestave,
• 5-tedenski program treninga za večjo vzdržljivost, moč in gibljivost,
• spremljanje napredka s strani strokovnjakov na področju fi tnesa
• zaključno diagnostično testiranje z analizo uspeha programa treninga.

Izpolnjeno prijavnico pošljite na »Bodifi t Kamnik, Usnjarska ul. 8, 
1241 Kamnik« ali »Bodifi t Otelo, Breznikova 17, 1230 Domžale« 
ali jo oddajte osebno na recepciji bližnjega Bodifi t centra.

Več informacij: 031 439 439 (Kamnik) ali 040 800 364 (Domžale)

bodifi t@bodifi t.net

Bodifi t društvo bo akcijski paket izvedlo v sodelovanju z Občino Mengeš po 
posebni promocijski ceni – za samo 59 €
(običajna cena znaša več kot 150 €).
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Naredite nekaj zase

v 5-ih tednih!
Predstavljamo vam projekt, raziskavo »KAKO FIT JE MESTO?«, ki jo v letu 2014 izvaja že več občim po Sloveniji, med drugim tudi 
Občina Maribor, Občina Domžale, Občina Kamnik, Občina Komenda, Občina Trzin ter sedaj tudi Občina Mengeš. Od meseca aprila do 
danes se je raziskavi pridružilo že več kot 350 oseb, ki so v okviru raziskave vadili 5 tednov in so pokazali, kako fi t so v resnici. Raziskava 
je namenjena vsem, ki želijo narediti nekaj zase, okrepiti svoje zdravje, izgubiti kakšen kilogram, vaditi pod nadzorom strokovnjakov na 
področju fi tnesa in se bolje počutiti.

Cilj raziskave je bila promocija športa in rekreacije v mestu. Prav zaradi tega je Bodifi t društvo skupaj z občinami pripravilo in izpeljalo 
projekt, ki je namenjen približanju športa in rekreacije predvsem neaktivni populaciji. Raziskave namreč kažejo, da so premajhna telesna 
aktivnost, stresen način življenja in nezdrava prehrana glavni vzroki za nastop slabega počutja in posledično različnih bolezni. V okviru 
projekta smo želeli dokazati, da lahko aktivni in neaktivni vseh generacij, moški in ženske, v sorazmerno kratkem času naredijo opazno 
spremembo v svojem počutju in zdravju (v obdobje 5 tednov). Predvsem na treh področjih: 

• TELESNA AKTIVNOST, 
• URAVNOTEŽENA PREHRANA, 
• POČITEK.

Tako se je na poletnem soncu stopilo več kilogramov maščobe, kar dokazujejo tudi rezultati raziskave »KAKO FIT JE MESTO?«. Gospod 
Domen, ki se je raziskavi pridružil v Mariboru je v 5 tednih izgubil 6,7 kilograma teže, od tega 6 kilogramov čiste maščobe. Sam je bil 
nad programom navdušen: »Super občutki. Resnično osebni pristop in dostop fi tnes centra. Še posebej zanimive so skupinske vadbe. 
Zadovoljen sem tudi s testiranjem in sestavo fi tnes programa.«

Raziskavi »KAKO FIT JE MESTO?« se lahko pridružite tudi v jeseni in tako poskrbite za svoje zdravje, dobro počutje, gibanje in va-
dite pod strokovnim vodstvom. Več o raziskavi preberite na www.fi t-mesto.si ali se oglasite na enem izmed Bodifi t centrov v Mariboru, 
Domžalah ali Kamniku. 
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Prvi foto natečaj
V okviru Tedna ljubiteljske kulture 2014, ki je privabil k sodelovanju 
veliko število fotografov Slovenije, je sodelovala tudi Binca Lomšek, 
članica Likovnega društva Mengeš. Razpisana tematika fotografije 
so bile razstave različnih inštrumentov, slikarskih platen, knjig, ple-
snih kostumov, gledaliških plakatov, zgoščenk, notnih zapisov, skrat-
ka vsega, kar ponazarja umetniško zvrst, s katero se avtorji ukvar-
jajo. Razstave naj bi bile postavljene pred hiše ali na okenske police 
in uokvirjale likovno kompozicijo. Strokovna komisija je izbrala dela, 
ki so bila nagrajena z knjižnimi nagradami. Med nagrajenci je bila 
ob Šentjakobskem gledališču in Daretu Trobcu tudi Binca Lomšek. 

Besedilo: Barbara Rabič,
Likovno društvo Mengeš

Alojz Marolt se je navdušil nad slikanjem že v gimnazijskih letih v 
Ljubljani. Prav slikanje je predstavljalo veliko sprostitev ob naporni 
sodniški službi, kateri se je posvečal s srcem. Z ženo sta veliko 
prostih trenutkov preživela v naravi, jo občudovala in uživala v 
barvnih odtenkih, ki nam jih namenjajo različni letni časi. Gospod 
je poznal preko tristo vrst gob in bil član gobarskega društva. Prav 
gobarjenje je bilo tudi velika strast gospoda in gospe Marolt.
Otvoritev razstave je polepšal pevski zbor Doma svete Katarine, 
na flavti se je predstavila sestra Polona Vidic, z recitacijami pa je 
dogodek polepšala Silva Rajer, ki pri nas opravlja delo gospodi-

Odprtje slikarske razstave
V petek, 31. julija 2014, smo v Domu svete Katarine odprli slikarsko razstavo našega stanovalca Alojza Marolta. Avla našega 
doma je dobila umetniško podobo in umetniško vrednost s slikami, ki jih razstavljamo.

Mala samostojna 
razstava Ine Malus
V Trdinovem hramu v Mengšu je še ena od postavitev likov-
nih razstav, ki predstavljajo posamezne likovne ustvarjalce 
našega društva. Kakor je v uvodnem članku junijskega Men-
gšana zapisala sama, nas ustvarjalnost bogati in povezuje. 
Galerije tu niti niso tako pomembne, razstavni prostor dobi 
na teži tudi s tem, da si razstavljene slike ogleda čim več gle-
dalcev. Inine slike ponujajo ugodje pejsažev, šopke v vazah, 
trenutke, ki sežejo v našo zaznavo lepega in veselo barvitega 
občutja. Ina vedno sodeluje na skupinskih razstavah Likovne-
ga društva Mengeš, samostojnih razstav pa ne prireja pogo-
sto, vendar s svojim pristopom k slikarstvu vedno preseneti.

Besedilo: Barbara Rabič, Likovno društvo Mengeš
Foto: Milica Tomšič

Festival Poleti v NUK
V Ljubljani je 15. julija festival priredila Narodna in univerzitetna 
knjižnica. Na festivalu je potekala predstavitev publikacije Iz je-
zika v jezik: antologija sodobne manjšinske in priseljenske knji-
ževnosti v Sloveniji. Sodelovali so: dr. Marijanca Ajša Vižintin, dr. 
Lidija Dimkovska, dr. Judit Zagorec Csuka, ter Miomira Šegina, ki 
je tudi članica Likovnega društva Mengeš.
Beseda je tekla o tem, kako je nastajala antologija, o položaju tu-
jejezičnih avtorjev v Sloveniji, o tem, kaj prinašajo njihove poetike, 
o odprtosti ali zaprtosti slovenske književnosti, o lastnih izkušnjah 
biti manjšinska oziroma priseljenska pisateljica, pesnica ali zgolj 
slovenska pesnica, pisateljica. Na prireditvi je bila predstavljena 
poezija dr. Judit Zagorec Csuka v madžarščini in slovenščini ter 
odlomek iz monodrame Miomire Šegina v srbščini in slovenšči-
ni. Z avtoricama ter z dr. Lidijo Dimkovsko, glavno in odgovorno 
urednico antologije, se je pogovarjala dr. Marijanca Ajša Vižintin z 
Inštituta za slovensko izseljenstvo in migracije ZRC SAZU.

Besedilo: Barbara Rabič,
Likovno društvo Mengeš

nje. Posebno smo veseli, da so slike gospoda Marolta nastajale 
v zadnjem obdobju. Tako je večina razstavljenih slik iz obdobja 
zadnjih šestih mesecev. 

Besedilo: Klemen Jerinc
Foto: s. Metka Tušar

Inine slike ponujajo ugodje pejsažev, trenutke, ki sežejo v našo 
zaznavo lepega in veselo barvitega občutja



Edini nastop v mesecu juliju je imela godba v Mariboru. Tam 
je potekalo že tradicionalno Srečanje prijateljev radia Ognjišče, 
ob 20. letnici omenjenega radia pa je bilo še posebej slovesno. 
Godbeniki smo zbrane zabavali po srebrni sveti maši ter tako z 
radijci še najprej ohranjamo dobre odnose. 
Tudi v avgustu je bilo veselo. V kraju Veliko Mlačevo smo slove-
sno otvorili nov gasilski dom. Do kraja dogajanja smo korakali v 
krajši povorki, nato pa s fanfarami pospremili predajo ključa in 
blagoslov novega objekta. Za konec smo zaigrali še par Avse-
nikovih melodij in nadaljevanje programa prepustili ansamblu.
Na veliki šmaren, 15. avgusta, smo dobro izkoristili dela prost 
dan, ter se odpravili v Avstrijo, kjer smo tradicionalno igrali ob 
Vrbskem jezeru. V mondenem delu, kjer se je zbrala precejšnja 
množica ljudi, smo pričakali Marijo, ki so jo pripeljali z ladjico, 
sodelovali pri maši, nato pa poslušalce nagradili s krajšim kon-
certom. Na poti domov nam je malo ponagajal avtobus, a smo 
vseeno srečno prispeli. Naslednji nastop smo imeli že čez dva 
dni, v nedeljo, 17. avgusta v Topolah, kjer je potekalo vsakoletno 
praznovanje ob prvi pisni omembi vasi. Godbeniki, ki z društvi iz 
Topol dobro sodelujemo, smo se radi odzvali vabilu in igrali pri 
sveti maši ter dogodek zaključili s krajšim koncertom.
Avgustovsko vreme nam je nekoliko prekrižalo načrte, tako da 

Mengeška godba dejavna tudi med počitnicami
Počitnice so kar prehitro minile, Mengeška godba pa se že pripravlja na nove izzive in prihodnje nastope. Tudi julija in av-
gusta smo se večkrat zbrali in igrali na različnih koncih Slovenije ter za en dan odšli na gostovanje v Avstrijo.

smo bili primorani odpovedati izlet na najvišji slovenski vrh. 
Morda nam to uspe kmalu. V prvem planu pa je trenutno goto-
vo igranje na Mihaelovem sejmu, ki bo med 19. in 22. septem-
brom v Mengšu, in na katerega vas lepo vabimo.

Besedilo: Maja Keržič
Foto: Ana Per

Le vikend za našo Mengeško, je tudi sosednja Godba Domžale 
praznovala svoj 130. jubilej. V soboto, 7. junija, smo se tako 
v Domžalah udeležili slavnostne povorke ter jim zaigrali kraj-
šo glasbeno čestitko. Že naslednji konec tedna, v soboto, 14. 
junija, smo tradicionalno igrali v Jablah, kjer je potekalo že 17. 
Srečanje ljubiteljev stare kmetijske mehanizacije. Enega zadnjih 
večjih projektov v sezoni pa je godba izpeljala v ponedeljek, 16. 
junija, ko smo v dvorani kulturnega doma posneli nekaj skladb. 
Dve naj bi uvrstili tudi na prihajajoči CD, ki bo plod dela številnih 
mengeških društev ob 860.–letnici prve omembe Mengša.
Četrtek, 19. junij, je bil za godbo pomemben dan. Namesto 
redne vaje smo imeli izredni občni zbor. Svoj nekaj več kot šti-
riletni mandat je namreč zaključil Dejan Kovač. Nasledil ga je 
klarinetist Gašper Skok, ki bo s strani upravnega odbora godbe 
potrjen v kratkem. Večer smo slovesno zaključili s posaditvijo 
lipe pred kulturnim domom Mengeš, ki smo jo dobili v dar ob 
našem jubileju od Pihalnega orkestra Vevče. Prisotni so izrazili 
željo, da bi tudi druga društva ob svojih obletnicah tam zasadila 
lipe, da naša ne bi bila osamljena.

Mengeška godba pred počitnicami dobila 
novo vodstvo
Junij je bil še zadnji mesec vaj Mengeške godbe, ki odhaja na zaslužen oddih. Dogajanje je bilo resnično pestro. Najpo-
membnejše je to, da smo dobili novega predsednika godbe. Poleg tega smo v juniju posneli nekaj skladb, posadili lipo, 
podrli podarjen mlaj ter odigrali nastope v Mengšu, Jablah, Domžalah in nazadnje v Gorjah.

Godba je ob 130-letnici od loških gasilcev dobila v dar prvomaj-
ski mlaj, kot je v uvodniku prejšnje številke Mengšana zapisal 
častni član naše godbe, Franc Blejc. Uspešno, ob melodijah 
godbe, smo ga podrli v soboto, 28. junija. Za simbolično ceno 
ga je odkupil Peter Kosec, po domače Bognar, ki tako nadaljuje 
tradicijo, saj so mlaje odkupovali že njegovi predniki. Istega dne 
smo se nato popoldne odpravili še v Zgodnje Gorje nad Bledom, 
kjer smo počastili jubilej tamkajšnjih prostovoljnih gasilcev. To 
je bil tudi zadnji nastop v juniju in pred zasluženimi počitnicami. 

Besedilo: Maja Keržič
Foto: Ana Per

Godba med igranjem v Mariboru na Srečanju prijateljev radia 
Ognjišče

Mengeški godbeniki na nastopu v Gorjah
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Zahvala za to, kar smo slišali na odrih, gre dirigentu Gašperju 
Salobirju, še posebej pa je s svojo človeško osebnostjo de-
lom mentorja in mnogo truda izstopal naš vrhunski dirigent 
Boštjan Dimnik. S svojo virtuoznostjo na violini ob spremljavi 
orkestra je izstopala Tonka Pogačnik Pirnat in njen zvok vi-
oline, ki je segel do srca. Dirigent Boštjan Dimnik pa je tudi 
odkril in bil največji mentor presenečenju na obeh koncertih 
– to je komaj devetletni deklici Lori Cerar iz Ihana pri Dom-
žalah, ki je s svojim razkošnim glasom in bogatim vokalom 
osupnila občinstvo. Lori Cerar, učenka 4. razreda osnovne 
šole v Ihanu, v Mengšu obiskuje glasbeno šolo, kjer se že 
tretje leto uči violine pri prof. Hervinu Jakončiču in poje v 
otroškem zboru Mengeški Črički pod mentorstvom ugledne 

Globina glasbe v mladih očeh
V tednu med 17. in 24. avgustom 2014 je v Kopru potekal 34. tabor mladih glasbenih talentov – Musica Creativa. Tam so 
se na izobraževanju zbrali perspektivni glasbeniki s svojimi že uveljavljenimi mentorji, uglednimi profesorji, sodelovali pa so 
tudi že znani glasbeniki, ki so veliki mojstri na naših odrih in zunaj njih. Odlična glasbena izkušnja pa je imela nadgradnjo 
v dveh lepih, kvalitetnih in glasbeno na visoki ravni, koncertih v Kopru in Portorožu.

profesorice Andreje Polanec. Z velikim uspehom se je pred-
stavila na velikem odru Avditoria v Portorožu. Ob spremljavi 
Slovenskega mladinskega pihalnega orkestra je pod taktirko 
maestra dirigenta Boštjana Dimnika zapela skladbo Berta 
Appermonta – Celtic Child. Z njenim glasbenim darom in z 
žarom, s katerim nam je bila podana ta zvrst glasbe, smo 
odhajali bogatejši v noč – za katero sije bogato mlado glas-
beno jutro.
»Se vidimo drugo leto,« naj velja beseda gospoda Toneta 
Urbasa iz Zveze slovenskih godb. Hvala tudi Kopru in vodji 
tabora Marku Repniku.

Besedilo in foto: N. R.

»Razstava ponuja pregled delovanja zadnjih desetih let ter 
vključuje 84 fotografij in fotografskih objektov v različnih ve-
likostih in izvedbah – od skrinjic in rolet, ki jih obiskovalec 
sam odpira in zapira in s tem kroji svojo zgodbo, do veli-
kanske cerade na zunanjem zidu gradu in seveda klasičnih 
črno-belih fotografij,« pove Arven Šakti. 
Samostojna razstava fotografij Arven Šakti Kralj Szomi vklju-
čuje izbor del, narejenih med letoma 2000 in 2014, tako 
v analogni kot v digitalni fotografski tehniki. Razen velike 
fotografije (5 x 3,30 m) na zunanji steni gradu so v grajski 
galeriji predstavljene serije črno-belih ali monokromih foto-
grafij v različnih formatih in izvedbah. Medtem ko pregledna 
razstava nudi vpogled v umetničin skrbno načrtovan vizualni 
jezik, se ta osredotoča na žanr tihožitja – natura morta – ki 

Nature morte 
fotografinje Arven 
Šakti Kralj Szomi 
V galerijskih prostorih gradu Podsreda je bila julija in avgusta 
na ogled pregledna fotografska razstava mengeške umetni-
ce, fotografinje Arven Šakti Kralj Szomi.

zaznamuje njeno delo že vsa leta njenega fotografskega de-
lovanja in izražanja. Dela, ki so na primer skrita v skrivno-
stne šatulje, pa ne vabijo obiskovalcev le k ogledu, temveč 
tudi k sodelovanju, saj vse na razstavi ni, kot se zdi. Kančku 
tipičnega umetničinega humorja se ne da izogniti, medtem 
ko spet druga dela vabijo k bolj resnemu večplastnemu bra-
nju in vzpostavitvi drugačne vrste dialoga med gledalcem 
in deli.
Na odprtju razstave v gradu Podsreda je avtorico in njena 
dela predstavila umetnostna zgodovinarka, kustosinja Alen-
ka Černelič Krošelj, za veselo vzdušje pa je poskrbela glas-
bena skupina Kontrabant.

Besedilo in foto: Primož Hieng

Avtorica razstave na gradu Podsreda, 
fotografinja Arven Šakti Kralj Szomi 

iz Mengša. Foto: Nina Koželj

Lori Cerar obiskuje glasbeno šolo 
v Mengšu, kjer se že tretje leto 
uči pri prof. Hervinu Jakončiču.



Pred kakimi desetimi leti se je Štefan spet vrnil k svoji stari 
ljubezni – risanju in slikanju. Že v osnovnošolskih klopeh je 
pokazal svoj likovni talent pri učitelju, slikarju Mariu Petriću. 
V najstniških letih je sodeloval v neformalni likovni druščini v 
Mengšu z Vinkom Železnikarjem, Francem Židanom in Mar-
janom Gabrilom. Med svojim skoraj četrt stoletnim glasbe-
nim delovanjem je Štefan likovno dejavnost povsem opustil 
in se k slikarstvu spet vrača v svojih zrelih letih.
Ob prenehanju glasbene dejavnosti, ko je nastopal kot bob-
nar v različnih ansamblih – pred mnogimi leti je bil znan kot 
prvi bobnar legendarne zasedbe Buldožer –, je torej začel 
spoznavati in razvijati svoj drugi talent – slikanje. V slikarstvu 
ga je spodbujal in usmerjal njegov nerazdružljivi prijatelj, žal 
že pokojni akademski slikar in likovni kritik Dušan Lipovec iz 
Kamnika.
»Štefan Jež je sprva začutil, da najlažje in najbolj izrazno dela 
v risbi in z barvnimi kredami, kar mu omogoča, da z izbrano 
barvo in prvo potezo ujame trenutek in značilnosti motiva v 
času opazovanja,« je v oceni Ježevega dela zapisal Ljubomir 
Zidar. »Tako mu uspeva doseči bistvo izbranega motiva, ki 
prikazuje osnovne lastnosti pokrajine, brez odvečnih drobnih 
detajlov. Vendar pa tu nimajo pomena le barve, temveč so 
na večini njegovih slik opazni tudi močni odtenki svetlobe in 
sence.«
Dodajmo še misel, ki jo je pred kakšnimi desetimi leti zapisal 
Štefanov prijatelj, pokojni akademski slikar in likovni kritik 
Dušan Lipovec: »Štefan Jež zavzeto opazuje in doživlja speci-
fičnosti slovenskih pokrajin in si jih slikarsko podreja. Skrbno 
izbira motive, jih z risarskim in slikarskim postopkom odsli-
kuje in poenostavlja ter barvno preoblikuje. S tem ustvarja 
posebno likovno atmosfero, novo celovitost dojemanja, ki že 

Impresije krajine Štefana Ježa
V Galeriji mežnarija v Mengšu so v soboto, 5. julija, odprli razstavo slik Štefana Ježa, ki jo je avtor poimenoval Impresije 
krajine. Kdo je Štefan Jež? Tako se sprašuje Ljubomir Zidar, magister umetnosti, ki je ob razstavi pripravil oceno njegovega 
umetniškega ustvarjanja. »Vsi njegovi podatki so zapisani v osebnem dokumentu, razen tistega, da je po svoji dejavnosti 
glasbenik in slikar, skratka umetnik,« pravi Zidar.

bolj kot dana krajina, udejanja avtorjeva notranja doživljanja 
in doživetja.«
Ob odprtju je spregovoril tudi Janez Škrlep iz Kulturnega dru-
štva Franca Jelovška Mengeš, ki je skupaj z Mestnim mu-
zejem Mengeš pripravilo Štefanovo razstavo. Poudaril je za-
vzetost za likovno ustvarjanje in hkrati pohvalil tudi njegovo 
izjemno plodovitost.
Odprtje razstave sta z ubranim igranjem kitare in bas kitare 
ter petjem pospremila Melisa Spruk z očetom Marjanom, ki 
sta tako ustvarila imeniten kulturni dogodek ob koncu prvega 
julijskega tedna.

Besedilo in foto: Primož Hieng

Štefan Jež (levo) in Janez Škrlep

Štefanov pogled na ToskanoOdprtje razstave sta pospremila Melisa Spruk z očetom Marjanom
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Na Slovenski cesti 59, nekdaj Veliki 
Mengeš 60, blizu, kjer še danes stoji 
domačija Pr̀  Floz, se je rodila Marija 
Friškovec, kasnejša žena Franca Orla. 
Bila je najstarejši otrok Martina in Ka-
tarine Friškovec. Imela je tudi mlajšega 
brata in sestro. Ker pa je brat Janez 
umrl že kot otrok, je postala nasledni-

Iz mozaika zgodovine Mengša: 
Franc Orel – Floza
V spomin velikemu Mengšanu Francu Orlu – Flozi, se je v soboto, 14. junija 2014, zbrala večina njegovih še živečih 
potomcev, da bi obeležila 160-letnico rojstva in 75-letnico njegove smrti ter se po dolgem času zopet srečala in obujala 
spomine.

ca posestva Marija. K njej se je priženil 
Franc Orel iz Trzina ter poleg gospo-
darjenja nad posestvom pridobil tudi 
hišno ime Floza.

Petkratni župan
Franc Orel – Floza je bil pomemben 
Mengšan. Rodil se je 12. januarja 

1854 očetu Primožu Orlu iz Trzina, po 
domače Oslovemu, in Mariji, roj. Hri-
bar, v hiši, kjer je sedaj bife LaFem-
me. Imel je pet sester ter štiri brate 
in je bil drugi najstarejši. Leta 1890 
se je s šestintridesetimi leti, po poroki 
z Marijo Friškovec, preselil v Mengeš. 
Po osmih letih bivanja v Mengšu je 5. 

Nekdanji mengeški župan Franc Orel Floza
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V spomin na Franca Orla – Flo-
zo, je narejena tudi spletna stran 
http:// franc-orel-floza.weebly.
com/, kjer je še več podatkov in 
fotografij ter knjiga v dvanajstih 
izvodih.

maja 1898 prvič postal župan. Ker je 
bil izredno sposoben in spoštovan, so 
ga večkrat ponovno izvolili, tako da je 
bil mengeški župan kar dvajset let, vse 
do konca prve svetovne vojne, ko je 3. 
decembra 1918 odstopil. Zanimivo je 
dejstvo, da so ga Mengšani kar petkrat 
izvolili, čeprav je prihajal iz Trzina in 
tako ni bil čisto njihov, a si je s trdim 
delom očitno le pridobil njihovo zaupa-
nje in sprejetje. Bil je tudi prvi načelnik 
Posojilnice in hranilnice (ustanovljene 
28. marca 1897), ki je imela prosto-
re v kaplaniji in uradovala le ob nede-
ljah. Delovala je pod okriljem stranke 
SLS. Orel je imel več kot dvajsetletni 
mandat. Bil je tudi blagajnik Mlekar-
ske zadruge, ustanovljene leta 1905, 
ter drugi predsednik Katoliško sloven-
sko izobraževalnega društva Mengeš, 
ustanovljenega leta 1897, ki bi mu 
danes rekli Kulturno-umetniško dru-
štvo. Umrl je 19. decembra 1939, star 
petinosemdeset let, le tri mesece po 
začetku druge svetovne vojne.

Velika družina s šestimi otroki
Nekdanji mengeški župan Franc Orel 
– Floza je imel z ženo kar šest otrok. 
Rodbina se je z leti povečevala in do-
dobra razvejala. Danes bi imel Floza 
kar enajst vnukov, dvajset pravnukov 
in trideset prapravnukov ter dva pra-

prapravnuka. Priimek Orel pa bodo v 
prihodnost ponesli le trije moški po-
tomci.

Povezovanje velike rodbine
Prvo srečanje rodbine Orel je bilo že 
leta 1999, na katerem so bile nareje-
ne prve osnove za začetek raziskova-

nja rodovnika Orel. Eden od Flozovih 
pravnukov, Frenk Orel, se je tako lotil 
rodoslovnega raziskovanja, ki je trajalo 
skoraj dve leti. Na srečanju, 14. junija 
2014, je predstavil svoje delo, ugoto-
vitve, izrisano družinsko drevo ter šte-
vilne zanimive podatke, ki jih je odkril. 
Srečanje je bilo kar na domačiji Pr̀  
Floz, poleg mengeške banke. Zbralo se 
je štiriinštirideset potomcev, od tega 
so trije prav za to priložnost prispeli iz 
Nemčije. Eden od njegovih potomcev 
je tudi častni občan Mengša, Franc 
Blejc, ki se svojega dedka še dobro 
spomni, saj je imel ob njegovi smrti 
devet let. S svojim prihodom so dogo-
dek počastili župan Franc Jerič ter oba 
mengeška duhovnika, g. Janez Avse-
nik ter g. Štefan Babič. Sorodniki so 
prijetno poklepetali, se spoznavali med 
seboj, obujali spomine na mladost ter 
prijetno sobotno popoldne zaključili ob 
zvokih harmonike in domačega petja.

Besedilo: Maja Keržič
Foto: Frenk Orel

Ogledovanje fotografij na 2. srečanju rodbine Orel

Srečanju je prisostvoval tudi župan Franc Jerič, poleg njega Frenk Orel ter Flozov vnuk 
Franc Blejc
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Nova Slovenija je že pred volitvami opozarjala, da potrebuje-
mo resne strukturne reforme na področju zdravstva, davkov, 
trga dela, pokojnin in sodstva. Dejstvo je, da so se pogoji 
poslovanja v svetu močno spremenili in da mora Slovenija 
kot izvozno naravnano gospodarstvo slediti zakonitostim 
konkurence in tržnega gospodarstva. Državno lastnino je po-
trebno odprodati odgovornim lastnikom, gospodarstvu pa je 
potrebno ustvariti pogoje, v katerih bo lahko konkurenčno v 
svetovnem merilu.
Obenem je potrebno poskrbeti za določeno mero socialne 
varnosti za zaposlene in tiste najšibkejše. Če želimo v državo 
privabiti tuje investitorje, je potrebno pravnim subjektom in 
posameznikom zagotoviti solidno pravno varnost, kar nare-
kuje tudi nekatere spremembe v slovenskem sodstvu. Vse te 
predloge za izboljšave je N.Si že pred nekaj meseci zapisala 
v zelo gospodarsko naravnanem programu Odgovori za pri-
hodnost, ki pravzaprav predstavlja jasno alternativo sedanju 
stanju v naši državi. Program je bil tudi med strokovnjaki 
ocenjen kot zelo dober in ostaja vodilo delovanja stranke tudi 
vnaprej – tako na državni kot tudi na lokalni ravni.
N.Si je svoje predloge za boljšo Slovenijo predstavila tudi 
Stranki Mira Cerarja. Žal se je po dveh tednih intenzivnih 
koalicijskih pogajanj izkazalo, da v novi koaliciji prave želje 
po reformah ni zaznati in da N.Si želi veliko več sprememb, 
kot pa jih je pripravljena uresničiti nova vlada. Čeprav je pri 
dveh reformah prišlo do določenega konsenza, pa je nova 
vladna koalicija tri reforme označila za bolj ali manj nemo-
goče. Izvršilni odbor N.Si je zato sprejel sklep, da se stranka 
ne vključi v vlado in da bo v dobrobit Slovenije delovala iz 
opozicije. Krščanski demokrati se bomo kljub temu še na-
prej zavzemali za uveljavitev reform na omenjenih področjih 
in bomo glasni zagovorniki tistih, ki rešitev za krizo vidijo v 
boljšem gospodarskem okolju in dobro delujočem socialno 
tržnem gospodarstvu.

Besedilo: N.Si – krščanski demokrati, OO Mengeš

N.Si vztraja na 
reformni politiki
Državnozborske volitve so za nami, rezultati pa niso prinesli 
jasnega odgovora o slovenski prihodnosti. Vprašanje, kam 
bo krenila Slovenija v naslednjih letih – po poteh strukturnih 
reform ali po poti nadaljnjega zadolževanja in ohranjanja ob-
stoječega stanja – tako ostaja še neodgovorjeno.

Občina nima vizije razvoja, čeprav se odgovorni skrivajo za 
knjižico z istim imenom, ki so jo tako kot mnoge druge študije 
naročili in drago plačali z našim denarjem, sedaj pa ležijo v za-
prašenih predalih in niso vredne počenega groša. Da bi se vsaj 
poizkusilo izpeljat kakšno od predlaganih idej pa čeprav slabo, 
je zgolj pobožna želja. Občina tako nazaduje na vseh podro-
čjih, tudi na področju medsebojnih odnosov, kar pa v današnjih 
časih, ko se je tudi na državnem nivoju zgodil propad vrednot, 
pričakovano.
Od velikih projektov, ki so bili napovedani, se je realizirala le 
obvoznica, ki pa ni dokončana – seveda so spet krivi drugi, skozi 
Mengeš pa se še vedno vozijo tovornjaki in ogrožajo ljudi ter 
stavbe. Z nekaj dobre volje in nekaj sredstvi iz proračuna bi se 
gradnja obvoznice že končala. Tako pa so se iz nesmiselnega 
projekta uničenja športnih površin za otroke, drevoreda in mir-
nega okoliša šole, pod pretvezo gradnje odločno prevelike špor-
tne dvorane, preusmerili na gradnjo kanalizacije. Zopet mnogo 
prepozno, saj smo na to opozarjali že veliko prej. Tako se bo/je 
občina zopet zadolžila, oziroma bo zadolžila nas občane – mor-
da bomo sredstva dobili nazaj, vendar bodo potem ta name-
njena športni dvorani, kar je zopet zgrešena investicija. Mnogo 
boljša rešitev z obnovo in preureditvijo obstoječega objekta šole 
pa je menda nesmiselna. Prav tako je promet v okolici šole se-
daj umirjen, z novim mostom, ki bo verjetno zgrajen nekaj sto 
metrov južneje od sedanjega starega mostu, se bo stanje pov-
sem spremenilo, predvsem na slabše za šolarje.
Svetniki skupine SDS se zahvaljujemo občanom za njihovo za-
upanje v preteklem mandatu ter tudi za mnoge pripombe in 
želje, ki so jih med mandatom izrazili. Trudili smo se, da bi se 
nas slišalo v svetu občine, vendar smo bili v večini primerov 
neupoštevani ali pa zavrnjeni, uspelo pa nam je prenesti vaš 
glas do svetnikov, kar je najpomembnejše. Želimo tudi, da bi 
se omogočilo ogled vseh sej sveta prek interneta, saj bi se le 
tako videlo kako se dejansko glasuje in »dogovarja« ter kdo kaj 
postori in opozarja. 
Še enkrat hvala za zaupanje! 

Besedilo: Hribar Matej, predsednik OO SDS Mengeš

Nov mandat – novi cilji?
Sedanjemu občinskemu svetu se bo kmalu iztekel mandat in 
kot je bilo že večkrat omenjeno, je potrebno potegniti črto 
pod narejeno ter priznati, da preteklo mandatno obdobje ni 
bili uspešno, razen morda za tiste, ki so se želeli brez napora 
prebiti skozi ta štiri leta. Vse neuspele, predvsem pa popol-
noma nedemokratične odločitve – občinski svet svojih odlo-
čitev ne sprejema na seji, ampak v času odmora, dvigovanje 
rok je le formalnost, so dobile svoj epilog ob nesprejetju sta-
tuta občine. Nesposobnost usklajevanja in brezkompromi-
snost je znan način vodenja te občine že dva mandata. Že 
to je zadosten razlog, da bi morala biti dolžina županovanja 
omejena na dva mandata, ne glede na uspešnost, saj je to 
temelj transparentnosti in zagotovilo sprememb.

»Ne gre za to, ali vas bodo podrli, gre za to, ali boste spet vstali.« 
Vince Lombardi
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V tem štiriletnem obdobju smo v občinskem svetu imeli 
dva predstavnika stranke Občinskega odbora SLS. Priza-
devanja in odprtost delovanja njihovega dela so dopolnje-
vali še ostali člani v različnih odborih. Ker vemo, da le 
konstruktiven dialog, odprtost do različnosti, predvsem 
pa skupno delo z istim ciljem lahko doseže rezultat, smo 
vse dobre ideje nagrajevali z potrditvijo in uresničitvijo v 
politiki naše občine. Včasih ne razumemo nekaterih, ki 
svojo prepoznavnost gradijo samo na »politiki« besed, ne 
pa na politiki strokovnosti, inovativnosti in premišljenosti. 
Vsiljevanje svojega prav in delati iz tega »politiko« je in bo 
vedno škodovalo našim vrednotam. Te vrednote pa vse 
mejijo na besedo poštenost. Prepričanja, misli, besede, 
ki vodijo v dejanja, dejanja v naše navade, ta pa krojijo 
naše usode.
Ko se bomo in boste odločali, komu zaupati, da si zaslu-
žijo vašo podporo, naj bo to predvsem že opravljeno delo 
in kaj to delo pomeni za vso skupnost. Urbanost kraja, 
gospodarstvo, kultura, šport, turizem, družina in mladi, 
glasba, povezovanje občin v regiji – to so bili in bodo osta-
li temelji našega delovanja. Občina Mengeš mora postati 
ena od desetih najprepoznavnejših in uspešnih občin v 
Sloveniji.
Temelj našega delovanja pa ostaja tudi inovativnost: do 
razvoja v moderno ekološko, zdravo in uspešno skupnost. 
Skupnost pa ni samo naša ožja občina, je tudi sosednja 
občina, pokrajina, to je vsa naša prelepa Slovenija.

OO SLS Mengeš

Naše vrednote krojijo 
našo usodo
Ko stopamo s časom proti koncu štiriletnega obdobja, 
mnogi delamo inventure dela, ki so sestavljene iz uspehov 
in tudi neuspehov, kar je logična plat našega bivanja in 
dela – na osebnem in družbenem nivoju. Če smo vpeti v 
družbeno presojo, se je toliko težje opredeliti, ali smo bili 
uspešni, ali ne, ali smo zadovoljili svoje ambicije, želje in 
ne navsezadnje naredili to, kar smo obljubili. Morda je to, 
da imamo vrednote, ki jih ne kršimo, spoštujemo in ude-
janjamo, to, kar naj bi nas prepoznalo, da smo drugačni in 
nismo zapustili svoje identitete, načel in dela.

V drugem mandatu smo imeli v občinskem svetu kar sedem 
svetnikov, kar je več kot tretjina. Sej se udeležujemo redno in 
poskušamo biti konstruktivni. Naša številčnost v občinskem 
svetu pomeni, da smo najbolj odgovorni za vse, kar se v 
tem obdobju ni naredilo, posledično pa tudi pomeni, da smo 
najbolj zaslužni za tisto, kar se je. Mislim, da je tega drugega 
precej več.
 Na občinskem in tudi državnem nivoju smo priča ustanavlja-
nju vedno novih strank in povezovanj med njimi, predvsem 
zaradi kalkulacij na in po volitvah. To pa ni edini razlog. Red-
ko katera interesna skupina ostane skupaj tako dolgo le kot 
lista. Se sprašujete, zakaj? Med stranko in listo je razlika v, 
seveda, financah. Stranke iz proračuna za delovanje glede 
na volilni izid dobivajo sredstva skozi vse leto, listam pa ne 
pripada nič. V Listi za občino Mengeš smo se že takoj na za-
četku odločili, da za svoje delovanje ne bomo jemali sredstev 
iz proračuna in da bomo lahko delovali in obstali tudi brez 
tega denarja. Malo nas sicer moti, ker nam zaradi tega ni do-
voljeno na volilnih listih objaviti našega logotipa, s katerim bi 
bili bolj prepoznavni. Pa nič zato. Že pred štirimi leti ste nam 
pokazali, da smo prepoznavni tudi brez tega. Ker živimo med 
vami, ker Vas poslušamo, smo člani najrazličnejših društev, 
klubov, odborov ipd.
Menim, da smo člani Liste za občino Mengeš upravičili zau-
panje tistih, ki ste nam verjeli pred štirimi leti in nam boste 
zaupali tudi vnaprej. Ne dvomim pa, da se vam bo pridružilo 
še veliko novih, ki smo vas s svojim ljudskim in nekonfliktnim 
pristopom prepričali.

Besedilo: Lista za občino Mengeš

Pismo občanom
Lista za občino Mengeš - to je bilo pred osmimi leti izbrano 
ime za listo, na kateri smo se združili ljudje brez politične, 
strankarske opredelitve, le z željo in voljo, da se stvari v 
občini Mengeš začnejo odvijati na način, ki je najbolj spreje-
mljiv za Mengšane, Ločane, Dobence in Topolce. Po mojem 
mnenju nam je to uspelo, če pa ste tega mnenja tudi Vi, pa 
nam boste to preprosto pokazali z udeležbo in glasom na 
prihajajočih volitvah.
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1. Pitna voda (povezava in izgradnja vrtin na Mengeškem po-
lju je v polnem teku, s čimer si bo Občina Mengeš zagotovila 
pitno vodo na dolgi rok).
2. Obvoznica Mengeš (3/4 obvoznice je že zgrajene, zaradi 
česar je Mengeš prometno manj obremenjen).
3. Optično omrežje (Občina Mengeš gre v korak s časom ter 
svojim občankam in občanom s hitrim internetnim omrežjem 
omogoča najsodobnejši dostop do informacij).
4. Vrtec Mengeš (z enoto Sonček in Gobica je zagotovljeno 
predšolsko varstvo vsem otrokom v občini).
5. Osnovna šola Mengeš (izvedena je bila protipotresna sa-
nacija objekta ter s tem zagotovljena večja varnost učencev 
in učiteljev ter energetska sanacija, ki bo stroškovno dala bolj 
učinkovito izrabo energetskih virov).
6. Kanalizacija (velik del gospodinjstva že koristi javno kana-
lizacijsko omrežje, pri čemer je del omrežja še v izgradnji in 
bo v kratkem končano, kar lahko štejemo za veliko ekološko 
pridobitev občine).
7. Mladinski center Mengeš (prostor, v katerem lahko mladi 
kvalitetno preživljajo prosti čas ter pridobivajo praktično znanje 
ter izkušnje, ki jim bodo v življenju še kako prišle prav).
8. Tržnica Mengeš (oskrba z domačimi ekološkimi pridelki ima 
velik potencial, ki ga velja v prihodnje še bolj izkoristiti).
9. Dostopnost zdravstvene oskrbe (Zdravstveni dom Mengeš, 
v katerem skupaj deluje sedem zdravnikov in zobozdravnikov).
10. Društvene dejavnosti (z veliko podporo občine deluje več 
kot štirideset različnih društev za aktivno preživljanje prostega 
časa občank in občanov).
11. Športni park (možnost rekreacije za vse generacije).
12. Storitvene dejavnosti na dosegu roke (banka, pošta, trgo-
vine, glasbena šola, verska oskrba itd.).
13. Naravna in kulturna dediščina (je dodana vrednost, ki jo je 
potrebno skrbeti zanjo, saj zvišuje kvaliteto življenja v občini).
Ljudje smo si različni, zato je povsem naravno, da zgoraj na-
vedena področja morda za koga, ki bere ta članek, niso pogoj 
za visoko kvaliteto življenja. Prav tako imajo zgoraj našteto 
verjetno tudi druge slovenske občine, pa vendar so to stvari, ki 
so ljudem pomembne. Po podatkih Statističnega urada lahko 

Kakovost življenja 
v naši občini
Verjetno med vami ni posameznika, ki si kvalitete življenja ne 
bi predstavljal kot zadovoljevanje svojih potreb, želja in inte-
resov. Slednje si doma zagotavljamo sami, na ravni občine pa 
je to naloga župana, občinske uprave in svetnikov. Tako doma 
kot na ravni občine je to vsekakor velik izziv. Zakaj? Ker so 
človekove potrebe, želje in interesi po navadi večji, kot je na 
voljo sredstev za njihovo dosego. Tako kot je potrebno sklepati 
kompromise doma, jih je potrebno tudi na ravni občine. Lahko 
rečem, da je bilo sprejemanje kompromisov v vseh teh letih 
delovanja Liste za Občino Mengeš, katere član sem, stalnica. 
Ravno zato je bilo marsikdaj težko, nekaterih projektov nam 
zaradi različnih razlogov ni uspelo izpeljati, a vseeno lahko 
brez slabe vesti pritrdimo, da je kvaliteta življenja v naši obči-
ni boljša kot pred osmimi leti. Kaj torej Občina Mengeš nudi 
za kakovost bivanja?

namreč ugotovimo, da je kvaliteta življenja v naši občini boljša 
kot pred osmimi leti, ko je Lista za Občino Mengeš začela 
delovati v občinskem svetu oz. je Franc Jerič pričel s prvim 
mandatom županovanja. V obdobju od leta 2000 do 2006 se 
je v Občino Mengeš iz drugih občin preselilo 921 in odselilo 
968 občanov, od leta 2007 pa do 2013 pa priselilo 2.789 in 
odselilo 2.374 občanov. Tisti, ki priseljenim niso naklonjeni ali 
jih prevelika množica ljudi moti, nad tem podatkom verjetno 
niso najbolj navdušeni. Vendar je ta podatek dober pokazatelj 
izboljšanja kakovosti življenja v naši občini, saj se ljudje sem 
priseljujejo in tu tudi ostanejo.
Kljub temu se zavedam, da je pred nami še veliko izzivov, ki 
jih je v prihodnje potrebno dokončati. Pred njimi ne bežimo, 
ravno nasprotno. Naša dolžnost in želja je, da jih izpeljemo, 
saj si občanke in občani to vsekakor zaslužite. Med te štejemo 
telovadnico (gradbeno dovoljenje je že pridobljeno), dokonča-
nje obvoznice (žal na nivoju države ni dovolj sredstev, zato že 
iščemo alternativne rešitve), širitev osnovne šole (zagotovitev 
nemotenega izvajanja pouka po zakonsko predpisanih stan-
dardov), ureditev okolice Staretovega gradu (kljub neštetim po-
sredovanjem in prošnjam inšpekcijskim službam je mengeška 
sramota še vedno tu), ureditev krožišč, pešpoti in kolesarske 
poti. To niso samo projekti Liste, temveč bi morali biti to sku-
pni projekti vseh, ki živimo v Občini Mengeš. Kdo bo tisti, 
ki jih bo v prihodnosti izpeljal, pa je odvisno zgolj od vas, 
spoštovane občanke in spoštovani občani. Vi ste tisti, ki boste 
na letošnjih lokalnih volitvah s svojim glasom izvolili župana 
in občinski svet. Naj zato zaključim z mislijo: »Gremo skupaj 
pogumno naprej novim izzivom naproti!«

Besedilo: Bogo Ropotar

Pismo je predvolilno zavajajoče enostransko pisanje. Veliko 
tega že prav lajnasto ponavljajoče več kot deset let in lažnivo 
neresnično. Tokrat zahtevam preklic popolnoma neresničnih 
navedb v dveh stavkih pred stavkom 'Taisti Tomaž, ki je sedaj 
s svojo »civilno iniciativo AVK (Za Alpsko vodo izpod Krvavca)« 
najbolj goreč zagovornik obnove krvavškega vodovoda'.
In opravičilo za žalitev z besedo »samodržec«. V nasprotnem 
bom prisiljen, čeprav nerad, zahtevati razsojanje.
Naj pojasnim: obvoznica Mengeš je bila v letih 1997 in 1998 
postopkovno nepravilno umeščena v prostor. Vložena je bila 
tudi zahteva za presojo na Ustavnem sodišču. Bistveno pa je, 
da je Občina Mengeš 17. 05.1999 (dopis št. 350-04-06/98 z 
dne 21. 04. 1999) prejela od ministra za promet vlogo za iz-
dajo pogojev pred izdelavo lokacijskega načrta. Vse leto 1999 
so potekala intenzivna usklajevanja v občini. Vsa usklajevanja 
sem vodil osebno. Tega se zagotovo spominjajo številni udele-

Pismo občanom
Lista za Občino Mengeš (LOM) župana Franca Jeriča v julij-
skem Mengšanu ni odgovorila na dvoličnost pri njegovem t.i. 
zavzemanju za varčevanje, saj je prav njegova lista glasovala 
na predlog dopolnila njihovega svetnika (g. Robert Ručigaj), 
da se še vedno ohrani možnost dveh podžupanov. Za neizgla-
sovan statut pa so potem krivi predlagatelji dopolnil!
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Pešpot po Dobenu
Želel bi pojasnilo glede tega, kako so zagotovljeni prehodi med 
posameznimi deli naselja in med naseljem ter gozdom. Vpra-
šanje ima torej širše razsežnosti, saj se problem prehodov ob-
časno pojavi na različnih koncih naselja, npr. kadar se ogradijo 
pašniki v času paše, ni pa poskrbljeno za pomoč pri prema-
govanju ovire za pohodnike. Posebej izrazito pa je problem 
nastopil v tem tednu, ko je nekdo postavil fizično oviro pri od 
nekdaj prisotnem prehodu med asfaltno cesto, ki vodi iz smeri 
rašiškega stolpa, se nadaljuje po pašniku mimo hiš tam, kjer 
asfaltna cesta zavije proti Mengšu, ter nadaljuje (točka 1) po 
robu dveh parcel, od katerih je na eni postavljen oddajnik Ra-
dia Hit, potem pa deloma po asfaltni cesti, deloma pa po robu 
pašnika in kolovoza nadaljuje proti vasi Rašica z navezavo na 
planinsko pot proti Črnučam.
Fizično oviro je nekdo postavil pri točki 1. Prosim za posre-
dovanje v interesu vaščanov Dobena in obiskovalcev Dobena, 
planincev, da se pusti prehod za pohodnike v točki 1, saj je 
bil prehod tod odprt od nekdaj, s tem pa se lahko šteje kot 
priposestvovano vaško skupno dobro. Dodaten razlog za ohra-
nitev prehoda je, da ni nobene druge bližnjice v omenjeni smeri 
zahod–vzhod med deli naselja. Z avtomobilom se da premikati 
po daljši poti, ki gre vse do Anžinove domačije ter se od tod 
obrne v smer vasi Rašica. Vendar je za pohodnike ta več kot 
kilometrski ovinek neprimeren tako v poletnih kot v zimskih 
pogojih.
Prosim, da v okviru svojih pristojnosti in pooblastil v imenu 
vaške skupnosti in občine posredujete za ohranitev te skupne 
dobrine in v prid sožitju in ohranjanju dobrososedskih stikov 
poskrbite za hitro in učinkovito rešitev tega problema. Prosim, 
da me takoj obvestite o prejemu tega poziva ter o tem, kako 
boste ukrepali, saj je problem zaradi postavitve fizične ovire ur-
genten in predstavlja nevarnost za pohodnike v večernih urah.
Za daljše obdobje pa predlagam sprejem določenih smernic 
glede poti in prehodov po naselju, prek pašnikov, ter do goz-
da. Na ta način boste pomagali v bodoče preprečiti nastajanje 
spornih situacij podobnega tipa, kot je opisana, saj bo jasneje 
razmejena lastniška pravica posameznih lastnikov parcel in 
pravica skupnosti v smislu vaškega dobrega.

Besedilo: Janez Štebe

Pešpot po Dobenu – odgovor

Iz vašega sporočila ni popolnoma jasno, za katero fizično za-
poro gre. A če sklepam po navedbi parcele, kjer stoji oddaj-
nik Radia Hit, je to parcela v lasti ga. Kvas. O ureditvi parcele 
(zapora prehoda) je bil sprejet sklep na seji zbora vaščanov 
5. 5. 2014 in na pobudo župana na pogovoru med lastniki 
parcel istega in naslednjega dne, 6. 5. 2014 na terenu.

Besedilo: Jadranka Šumi

Pešpot po Dobenu – odgovor 
odgovora

Spoštovani ga. Šumi, hvala za pojasnilo. Imate prav, mišlje-
na je pot, kot omenjate. Obžalujem, da se je o zadevi očitno 
izrekala tudi vaška skupnost, pri tem pa se je spregledal širši 
interes. Moje mnenje je, in tudi večih sosedov, da bi za spre-
hajalce morala ostati odprta neka pot med deli naselja, kot je 
opisano v predstavitvi problema. Upam, da se bo to dalo kako 
urediti!

Besedilo: Janez Štebe

15-20 minut dnevne 
uporabe omogoča lažje 
dihanje. Na popolnoma 

naraven način čisti 
dihalne poti. Olajša 

simptome astme,
bronhitisa, dihalnih 
alergij in kašljanja.

SOLNA PIPA

Tel.: 01/7230 812

ženci. Sredi leta 1999 je občinski svet tudi sprejel predhodne 
pogoje. S tem se je šele začelo postopkovno pravilno in stro-
kovno umeščanje obvoznice Mengeš v prostor.
Nikoli nisem bil proti obnovi krvavškega vodovoda! Res pa je, 
da nisem hotel podpisati pogodbe o vzdrževanju oz. upravlja-
nju (ne pa o obnovi, kar neresnično navajate), dokler ne bo po-
godbeno jasna odgovornost med kar tremi upravljavci, potem 
ko je JKP Prodnik leta 2004 nepooblaščeno in samovoljno 
prenehal kot edini upravljati vodovod Krvavec (izviri, primarni 
vodovod skozi Cerklje, Komenda, Mengeš), kar se je pokazalo 
kot dejanski problem odgovornosti ob množični zastrupitvi v 
Mengšu 31. 3. 2010.

Besedilo: mag. Tomaž Štebe
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ZDRAVNIŠKI
P R E G L E D I 
KANDIDATOV ZA VOZNIKE 
IN VOZNIKE MOTORNIH VOZIL

INP d.o.o.,
Ambulanta za medicino dela, 
prometa in športa, 
Zoranina 3, Mengeš (Zdravstveni dom) 
vsak torek od 14.00 naprej.

Prijave:
tel.: 01 729 1076
mobi: 041 533 470
e-mail: martariznarbregar@siol.net  

ZAHVALA!

N.Si – krščanski demokrati
se najlepše zahvaljujemo vsem občankam in občanom 
Občine Mengeš, ki ste na julijskih volitvah v državni 
zbor dali glas za nas in našega kandidata Peregrina 
Stegnarja. Želimo si, da nas v čim večjem številu 
podprete tudi na prihajajočih občinskih volitvah. 

N.Si – krščanski demokrati
OO Mengeš

VABLJENI!



Ne jokajte! Še sem tu,
v sončnem žarku in v snu.

Ne bojte se, bolečina bo minila,
S spomini srce bo ovila.

ZAHVALA

7. avgusta nas je v 87. letu 
zapustila draga žena, mama, 

stara mama in teta

Terezija Traven
iz Topol

Zahvaljujemo se vsem sorodnikom, 
sosedom, prijateljem, znancem 

in PGD Topole, ki ste izrekli 
sožalja, besede spodbude, 
darovane maše, sveče in jo 
pospremili na zadnji poti. 

Zahvaljujemo se osebju Doma 
počitka v Mengšu za nego. 

Hvala tudi g. Babiču za mašno 
daritev ob slovesu.

Vsi njeni

Topole, avgust 2014

Srce tvoje več ne bije,
bolečine hude ne trpiš,
nam pa žalost srca trga,

solza lije iz oči.
Dom je prazen in otožen,
ker te več med nami ni.

ZAHVALA

V 69. letu starosti nas je za vedno 
zapustila naša draga žena, mama 

in sestra 

Angela Zupan
iz Mengša, Slovenska cesta 69

Zahvaljujemo se vsem sorodnikom, 
prijateljem in sosedom, ki ste jo 
pospremili na njeno zadnjo pot. 
Hvala vsem za izrečena sožalja 

in sveče. Zahvaljujemo se gospodu 
župniku Janezu Avseniku za lep 

pogrebni obred in pogrebni službi 
Verbančič za organizacijo pogreba.

Vsi njeni

Kakor valovi in galebi
se srečujemo in približujemo.
Galebi odlete, valovi odplavajo

in mi odhajamo.
(Tagore)

ZAHVALA

V 89. letu nas je zapustila naša 
draga mama

Kristina Dodič
roj. Mrak, Nanitova Kristina

Iskreno se zahvaljujemo vsem 
sorodnikom, sosedom, prijateljem 
in znancem za izrečena sožalja, 

darovano cvetje, sveče in sv. maše. 
Posebno zahvalo bi namenili 

osebju iz Doma počitka Mengeš, 
ki so ji dnevno nudili pomoč na 

domu, nam svojcem pa pomagali 
s svojo skrbnostjo in koristnimi 

nasveti. Prav tako se za ves trud 
zahvaljujemo tudi njeni osebni 

zdravnici dr. Kovačevi.
Vsem, ki ste jo imeli radi, jo cenili 
in spoštovali, ter jo v tako velikem 
številu pospremili na zadnjo pot, 

še enkrat iskreno hvala.

Vsi njeni

4141Mengšan

ZAHVALE



Sponzor tokratne nagradne križanke je AMC SLOVENIJA. Rešitve križanke z vašim imenom, priimkom, točnim naslovom, tel. št. in e-mail 
naslovom posredujete do 26. 9. 2014 na naslov: AMC Slovenija Cesta 24. junija 31, 1231 Ljubljana Črnuče, s pripisom »Mengšan«.
Med prejetimi pravilno rešenimi križankami bomo izžrebali tri glavne nagrade: 1. AMC Žar ponev 24 cm v vrednosti 300 EUR, 2. Santuku 
nož 1 x - nož iz seta AMC kuhinjski profesionalni noži v vrednosti 150 EUR, 3. QUIC CUT seklalnik v vrednosti 40 eur.
Vsi, ki bodo poslali kupone za žrebanje, bodo deležni manjše pozornosti ob 30. rojstnem dnevu AMC Slovenija.

42 september 2014Mengšan

NAGRADNA KRIŽANKA

Rešitev julijske križanke je »POLETNE RADOSTI«. 

Avtor: Štefan Markovič



 

 

 

 
                                                                                           KOLESARSKO DRUŠTVO ROG 

KOLESARSKA DIRKA 

3. VELIKA NAGRADA OBČINE MENGEŠ 
 

NEDELJA,  5.10.2014 od 9.00 

v MENGŠU 
 

POTEK TEKMOVANJA 

9.00 START REKREATIVNE DIRKE in                            9.30    START DIRK ZA POKAL SLOVENIJE – kriterijske dirke 
          OBČINSKO  PRVENSTVO 

Dolžina proge:  15km - 15.krogov           
kategorije: - moški :  do 30.let, do 40.let,  
             do 50.let, nad 50.let  

                                - ženske: do 30.let, nad 30.let 
 
 
 

14.00 RAZGLASITEV ZMAGOVALCEV 
 

 

  Na sliki: Katja Jeretina na dirki v Italiji        Trasa dirke 
                 

POKROVITELJI PRIREDITVE 
 

Kolesarsko društvo Mengeš bo v sodelovanju s Kolesarskim                    OBČINA MENGEŠ   
društvom Rog, v letu 2014 že tretjič zapored  organiziralo  
kolesarsko tekmovanje» 3. VN OBČINE MENGEŠ« na katerem 
bodo  nastopili najboljši slovenski  mladi kolesarji in  kolesarke. 
Tekma bo zelo zanimiva tako za tekmovalce kot za gledalce, saj  
bo potekala v centru mesta na tisoč metrov dolgem krogu.  

                                                             
MEDIJSKI POKROVITELJI 

 
 

kategorija: dečki C / 
deklice  B in C        

dečki B / 
deklice A 

dečki A / 
deklice B 

Mlajši 
mladinci 

Starejši 
mladinci 

število  
krogov 

12 15 18 24 30 + vzpon na 
Mengeško kočo 

dolžina 12.000m 15.000m 18.000m 24.000m 32.000m 
pričetek  
tekmovanja 

9.30  10 min po 
cilju C 

10 min po 
cilju B 

10 min po 
cilju A 

10 min po cilju 
Ml.mladincev 



22.
Kulturno društvo Mihaelov sejem Mengeš napoveduje
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19.-21. september 2014 ©PORTNI PARK MENGE©!

INFORMACIJE:
M: +386 (0)40 872 477

E: tadeja@mihaelovsejem.si

GLAVNI ODER (šotor)

Petek, 19. september 2014
 20.00-02.00 NORA PETKOVA DOBRODELNA ZABAVA 
  skupina MODRIJANI, TANJA ŽAGAR, KVATROPIRCI in DJ Ney 

Sobota, 21. september 2014
 9.30 ZAČETEK MIHAELOVEGA SEJMA
 10.00 ZAČETEK PIKINE OTROŠKE OLIMPIJADE
  (šolska ploščad in zelenica) 
 10.30-11.15 UČENCI DIATONIČNE HARMONIKE 
 11.15-11.30 GODALNI ORKESTER GLASBENE ŠOLE MENGEŠ
 12.20-13.20 KLUB HARMONIKARJEV STOPAR
 13.30-13.45 SLAVNOSTNO ODPRTJE 22. MIHAELOVEGA SEJMA
  - fanfare, dvig sejemske in občinske zastave
  - nagovor in začetek sejmarjena z melodijami
  Mengeške godbe
 13.45-15.00 Koncert članov sekcije
  HARMONIKARJEV KD MIHAELOV SEJEM 
 15.00-19.00 Ansambel VESELI SVATJE
 19.00-20.30 DJ Ney
 20.30-00.30 Nastop skupine POP DESIGN

Nedelja, 22. september 2014
 9.00-10.00 SV. MAŠA POD ŠOTOROM
 11.00 Predstavitev turističnega kulturnega društva
  CEKAR-FOKOVCI 
 11.00-12.00 Nastop skupine BAC
 12.30-13.30 Nastop OTROŠKIH FOLKLORNIH SKUPIN
  (prireja ETNIKA, Šola ljudskega plesa)
 13.45-14.00 POVORKA FOLKLORNIH SKUPIN skozi športni park
 14.00-16.00 FESTIVAL FOKLORNIH SKUPIN
  (izvajalec: ETNIKA, Šola ljudskega plesa)
 16.00-17.00 Nastop MENGEŠKE GODBE
 ob 18.00 Podelitev priznanj najbolj izvirni stojnici domače
  in umetne obrti
 17.00-20.00 Z glasbo in plesom v zaključek sejmarjenja
  z ansamblom KERLCI in skupino SEJMARJI

DOGAJANJE PRED VILO ČIRA ČARA
(ploščad in zelenica)

Sobota, 20. september 2014
 10.00-10.30 Sprejem prijav na PIKINO OTROŠKO OLIMPIJADO
  (Pikin oder)
 10.30-11.00 SLAVNOSTNA OTVORITEV PIKINE OTROŠKE
  OLIMPIJADE, HIMNA IN SLAVNOSTNO PRIŽIGANJE 
  OLIMPIJSKEGA OGNJA
 11.00-13.30 ZAČETEK OTROŠKE OLIMPIJADE

 14.30-16.30 ZABAVA ZA OTROKE Z RIBIČEM PEPETOM in
  PIKINO OTROŠKO RAJANJE
 17.00 ZAKLJUČEK OTROŠKE OLIMPIJADE, RAZGLASITEV
  REZULTATOV IN PODELITEV NAGRAD 
Vsi tisti otroci, ki se otroške olimpijade ne bodo udeležili, se bodo 
lahko zabavali s Pikinimi prijatelji: Anico, Tomažem, Indijanko Tiso, 
Gusarko Meo, Zamorskim kraljem in škratkom Slikarčkom:
 •  Pikina lepotilnica
 •  Preobrazba v gusarje in gusarke
 •  Učenje gusarskega jezika
 •  Igranje na afriške bobne
 • Izelava letečih zmajev
 •  Tekmovanje v letenju zmajev
 •  Pikin spretnostni preizkus
 •  Slikarska delavnica

DOGAJANJE PRED VILO ČIRA ČARA
(ploščad in zelenica)

Nedelja, 21. september 2014
 11.00-11.40 PIKA GRE V ŠOLO
  (otroška gledališka interaktivna predstava)
 12.00-12.30 Izdelovanje velikanskih milnih mehurčkov
  in slikanje na Pikinem konju
 13.15-14.00 Gusarska zabava z gusarjem Valom
 14.00-16.00 PIKINO OTROŠKO RAJANJE
 16.30-17.15 Pika Nogavička in gusar Val - potovanje na otok
  zakladov (otroška gledališka interaktivna predstava)
 17.15.-18.00 Pika in gusar otrokom razdelita zaklad
  - presenečenje iz pisanih balonov

USTVARJALNO PRIZORIŠČE
(šolska ploščad in zelenica)

Sobota 20.9. in nedelja, 21. 9.2014 
 • GALERIJA NA PROSTEM-likovna razstava
 • Rokodelske delavnice

ZABAVIŠČNO PRIZORIŠČE (parkirišče za
KD in parkirišče za avtobusno postajo)

Sobota 20.9. in nedelja, 21. 9.2014
 • Luna park
 •  Predstavitev avtohiš


